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قاتل آتنا اصلانى به اعدام 
و قصاص نفس محكوم شد

با برادر يكى از شهداى فاجعه منا
شهيدى كه خود را وقف محرومان كرده بود 

از سوى كميسيون عمران مجلس  

مقصران و عوامل حريق
 ساختمان پلاسكو  اعلام شد

آغاز رقابت اپراتورهاى مجازى 
با اپراتورهاى سه گانه

ايســنا: معاون بررســى هاى فنى و صدور پروانه 

سازمان تنظيم مقررات و ارتباطات راديويى با بيان 
اينكه اپراتورهاى مجازى بايد مطمئن باشــند كه 
مى توانند با هر اپراتورى ارتباط برقرار كنند، درباره 
لزوم خلاقيت و سرويس هاى جديد ارائه خدمات به 

مردم در بازار رقابتى سخن گفت.
صادق عباسى شاهكوه درباره شــرايط اپراتورهاى 
مجازى گفت: مصوبه كميســيون تنظيم مقررات 
ارتباطات، اپراتورهاى اصلى موبايل را موظف مى كند 
با دو اپراتور مجازى كه موافقت اصولى دارند، قرارداد 
ببندند. بنابراين هر ســه اپراتور قراردادهاى خود را 
بسته و به ما نيز اعلام كردند و اين قراردادها هر كدام 
حل ايراد شدند. در حال حاضر پنج MVNO از ما 
پروانه گرفتند و با قراردادهايى كه بسته اند، شماره 

هم دريافت كردند.
وى با بيان اينكه از پنج اپراتور مجازى، دو مورد واگذارى 
سيم كارت را به صورت جدى آغاز كردند افزود: يكى از 
آن ها نيز به زودى سيم كارت هاى آزمايشى را مى دهند، 
چون بايد مطمئن باشند كه مى توانند با هر اپراتورى 
ارتباط برقرار كنند. معاون بررسى هاى فنى و صدور 
پروانه رگولاتورى با اشاره به موانع راه اندازى اپراتورهاى 
مجازى گفت:  MVNO ها كار سختى درباره اتصال 
متقابل با ديگر اپراتورها داشتند كه تا وقتى همه مسائل 
مربوط به آن حل نشود، واگذارى سيم كارت به صورت 
سراســرى آغاز نمى شــود. در حال حاضر واگذارى 
سيم كارت و فعال سازى آن ها به صورت آزمايشى انجام 
شده و برخى از سيم كارت ها در شبكه كار مى كند، اما تا 
اشكالات كاملاً حل نشود، معمولاً به صورت سراسرى 

سيم كارت نمى فروشند.
 عباسى شاهكوه با اشــاره به  ايجاد رقابت مى كند و 
حق انتخاب  افزود: كاربــران مى توانند به جاى اين 
كه از سه اپراتور ســيم كارت بگيرند، از اپراتورهاى 
مجازى سيم كارت بگيرند. در عين حال براى ايجاد 
BTS هزينه اى به كشور تحميل نمى شود و آن ها 

از امكانات و ظرفيت هاى موجود استفاده مى كنند.
وى در پايان خاطرنشان كرد: اپراتورهاى مجازى در عين 
حال كه مى توانند با اپراتورهاى اصلى رقابت كنند، اما 
طبيعتاً در زمينه  صوت و ديتا امكان رقابت وجود ندارد، 
زيرا بازار دست اپراتورهاى اصلى است و مجازى ها امكان 
رشــد ندارند. بنابراين تنها يك راه وجود دارد و اينكه 
سرويس هاى جديد و نوآورى داشته باشند. اين همان 
چيزى است كه ما مى خواهيم، سرويس ها و خدمات 

جديد و نوآورى در ارائه خدمات به مردم.

واكنش رئيس انجمن نجوم ايران به 
شايعات صداى عجيب و ترسناك آستارا

ميزان: وقوع صداهاى عجيب آسمان در روستاى دربند آستارا و فيلمى 
كه در شبكه هاى اجتماعى منتشر شد در  روزهاى گذشته خبرساز شد. 
در همين زمينه رئيس انجمن نجوم آماتور ايران با بيان اين كه در دانش 
نجوم و اخترشناسى چنين موضوعى تاكنون رخ نداده و از نظر ما اين 
موضوع مردود است، تأكيد كرد: اگر چنين موضوعى واقعيت داشت، 
بايد در طول تاريخ حداقل يك بار ديگر رخ مى داد و به ثبت مى رسيد 

بنابراين به نظر مى رسد اين فيلم ساختگى باشد.
مسعود عتيقى گفت: در 10 روز گذشــته كه زمان فيلمبردارى فيلم 
آستارا است كسى در مورد اين صدا صحبتى نكرده است. رئيس انجمن 
نجوم آماتور ايران اظهار داشت: صداهاى شنيده شده در شهر آستارا 
به هيچ وجه منشأ آسمانى و جوى ندارد. اين كه گفته مى شود ناسا از 
شنيده شــدن صداهايى اينچنين خبر داده بود، دروغ محض است و 
هيچ زمانى ناسا چنين موضوعى را مطرح نكرده است. وى ادامه داد: 
برخى مدعى هســتند اين صداها در اروپا و استراليا هم شنيده شده 
است اما در آن مناطق هم ممكن است افرادى دست به شوخى بزنند.

عتيقى گفت: تاريخ فيلم متعلق به 10 روز قبل است. چرا در اين مدت 
هيچ خبرى در اين رابطه منتشر نشده و هيچكدام از اهالى مورد وثوق 

تاكنون شنيده شدن صدا را تأييد نكرده اند؟ 
وى با رد كردن ارتباط اين صدا با فرازمينى ها، افزود: اگر در كنار يك 
درياچه، شيپورى مانندِ ووزلا را به صدا در بياوريم، مى توان در دامنه 

كوه اين صدا را شنيد. به نظر مى رسد اين موضوع يك شوخى است.

ارتباطات و اطلاعات

چارسوى علم

فناورى ديجيتالسلامت

زوميت: ظاهراً تقاضا براى پيش خريد دوربين هاى D850 نيكون به حدى زياد 
بوده كه اين كمپانى از تامين تعداد ســفارش داده شــده عاجز است. نيكون روز 
دوشنبه عذرخواهى و اعلام كرد كه به دليل تقاضاى زياد، قادر نخواهد بود تمام 
پيش سفارش هاى انجام شده را به دست خريداران برســاند و اين محصول نيز 

همانند D800 ماه ها براى خريد خارج از دسترس خواهد بود.
نيكون در D850 از سنسور جديد و پيشرفته BSI CMOS بهره برده كه آن 
را نسبت به رقيب سرسخت خود، كانن ۵D Mark IV جلوتر قرار مى دهد. به 
احتمال زياد اين سنسور نمونه پيشرفته تر a۷R II و ساخت سونى است كه پيش 

از اين توانايى هاى بالاى آن موجب حيرت كارشناسان عكاسى شده بود. سنسور اين نيكون جديد، رزولوشن 45.7 مگاپيكسلى دارد 
كه تمامى نياز هاى عكاسان را به خوبى پوشش مى  دهد. موتور پردازشى EXPEED ۵ كه پيش از اين در نيكون D۵ به كار رفته بود، 
وظيفه پردازش تصاوير در  D850 را بر عهده خواهد داشت. باز ه ايزو اين دوربين، 25600-64 (قابل افزايش به 102400-32) است.

استقبال از دوربين D850، نيكون را به دردسر انداخت
 

مهر: طبق يافته اخير پژوهشگران، ايبوپروفن با افزايش فشارخون در بيماران مبتلا به 
آرتروز روماتوئيد و افزايش ريسك بيمارى قلبى عروقى همراه است. داروهاى ضدالتهابى 
غيراستروئيدى (NSAID) از  جمله شايع ترين داروهاى تجويزى در جهان هستند 
اما مصرف اين داروها با افزايش فشارخون و بروز مشــكلات قلبى-عروقى هم همراه 
است. در برچسب داروهاى NSAID هشدارهايى در مورد افزايش فشارخون آمده 
است، اما داده هاى كمى در مورد تأثيرات داروهاى خاص وجود دارد. به گفته محققان، 
حفظ يا كنترل فشــارخون در بيماران مبتلا به آرتروز و فشارخون همراه با آن سالانه 
مانع از مرگ 70 هزار نفر به دليل ســكته و 60 هزار نفر به دليل بيمارى قلبى و عروق 

كرونر مى شود. در مطالعه اى كه پژوهشگران دانشگاه مركز قلب انجام دادند مشخص شد درصد بيماران داراى فشارخون عادى كه مبتلا 
به فشارخون بالا شدند در مورد مصرف كنندگان ايبوپروفن 23.2 درصد، ناپروكسن 19.0 درصد و سلكوكسيب10.3 درصد بود. به گفته 
محققان، بيماران دريافت كننده ايبوپروفن 61 درصد بيشتر در معرض ابتلا به فشارخون قرار داشتند از اين رو تأكيد مى شود قبل از مصرف 

ايبوپروفن حتما با پزشك مشورت شود.

رابطه «ايبوپروفن» با افزايش فشارخون

 زندگى/  عباسعلى سپاهى 
يونسى     در چند روز گذشته، 
خبرهايى مبنى بر گرفتار شدن 
تعــداد زيادى جوجه فلامينگــو در درياچه 
بختگان اســتان فارس منتشر شد كه باعث 
توجه طبيعت دوســتان و رســانه ها به اين 

اتفاق شد. 
اين ماجرا بهانه اى شد تا در تماسى با «رسول 
حاجى باقــرى» فعال محيط زيســت و دبير 
تشكل مردمى ديده بان استهبان از چند و چون 
اين ماجرا بپرسم و او درباره فعاليت هاى انجام 

گرفته و يا در دست انجام بگويد.

* حفر چاه هاى غيرمجاز؛ گناه بزرگ ما 
انسان ها

وى با بيان اينكه ســفر فلامينگو ها به درياچه 
بختگان پروسه طبيعى است كه اتفاق مى افتد، 
مى گويد: اين فلامينگوها براى گذران زمستان 
از سيبرى و روسيه به اين مناطق كوچ مى كنند 
و امسال ترجيح آن ها اين بود كه در اين منطقه 
تخمگذارى كنند، اما بخت با آن ها تا پايان كار 

همراه نبود.
 وى با يادآورى اتفاق مشابهى براى فلامينگوها 
در چند سال قبل مى گويد: سال 1386 كوچ 
اين پرنده هاى مهاجر همزمان شــد با شروع 
خشكسالى ها كه باعث شــد در آن سال بنا بر 

آمار، 2000 فلامينگو كشته شوند.
حاجى باقــرى با بيان اينكه عامــل اين اتفاق 
ناگوار، عملكرد بد ما انسان ها در حفر چاه هاى 
غيرمجاز و نداشتن مديريت براى آب در كنار 
بارندگى هاى كم اســت، تأكيــد مى كند: در 
ســالهاى اخير، هر ســال مشــكل آب تا حد 
خشكى كامل را شــاهد بوديم تا سال جارى 

كه به خاطــر بارندگى خوب شــاهد آبگيرى 
درياچه بختگان بوديم كه بى سابقه بود و اين 
باعث شــد، فلامينگوها تخمگذارى كنند، اما 
متأســفانه به خاطر گرماى زياد هوا و تشنگى 
زيادِ درياچه، دوباره در مردادماه شاهد خشكى 

درياچه بوديم.
* مردم و محيط زيســت دست به كار 

شدند، اما...
وى مى افزايد: وضعيــت به گونه اى پيش رفت 
كه اداره كل محيط زيســت فــارس به ماجرا 
ورود پيدا كرد و در ســمت شــمال درياچه 
يعنى روستاى بســتروم، مردم و محيط بانان 
كانال هايى حفر كردند كه باعث شد، آب اطراف 
كانال در بستر درياچه كشيده شده و در كانال ها 

جمع بشود، اما اين آب به علت املاح بالا و نمك 
فراوان به كار اين پرنده ها نيامد.

اين فعال محيط زيســت با بيان اينكه جوجه 
فلامينگوها به علت كمبود آب و غذا شــرايط 
سختى را از ســر مى گذرانند، تصريح مى كند: 
در گفت و گو و همفكرى با دوستان در محيط 
زيســت به اين نتيجه رســيديم كه در بستر 
بختگان حوضچه ها و استخرهايى را بسازيم و 
آب «لب شور» را از چاهايى در منطقه جنوب 
يعنى اســتهبان با تانكر به ايــن حوضچه ها و 
اســتخرها منتقل كنيم و بعد از ســاخت اين 
حوضچه هــا در قالــب گروهــى 20 نفره از 
سمت شمال درياچه با دقت و حوصله فراوان 
فلامينگوها را به ســمت اين استخرها هدايت 

كنيم تا وارد اين حوضچه ها بشوند.
* غذارسانى به جوجه فلامينگوها

وى درباره چگونگى تغذيــه اين جوجه ها نيز 
مى گويد: بعد از انجام ايــن برنامه بايد به فكر 
تغذيه فلامينگوها بود و غذارســانى به آن ها، 
هم مى تواند به صورت دستى انجام شود و هم 
مى توان در حالت پمپاژ آب به درياچه ها، غذا را 

هم همراه آب به درياچه ها پمپاژ كرد.
حاجى باقرى بــا بيان اينكــه در حال حاضر 
مشخص نيســت چه تعداد جوجه فلامينگو 
تلف شــده اند، مى افزايد: وقتى آن ها را در اين 
نقطه متمركز كرديم، بهتر و راحت تر مى توان 
به پايش آن ها پرداخت و آمارى از تلفات آن ها 

هم به دست آورد.
* مى توانســتيم از اتفاق سال 86 درس 

بيشترى بگيريم
اين فعال محيط زيستى در پاسخ به اين پرسش 
كه چه قدر از اتفاق سال 1386 تجربه كسب 
كرده ايم، خاطرنشــان مى كند: مى شد از آن 
اتفاق تجربه هاى بيشتر و بهترى كسب كرد اما 
فراموش نكنيم در كنار استفاده از تجربه ها به 
ابزار هم نياز داريم. چيزى كه امروز از مشكلات 
محيط بانان ماست، همين نبودِ امكانات است. 
هر چند باز هم اين توقــع را داريم كه با توجه 
به آن اتفاق مى بايســت منتظر اتفاقى از اين 
دست مى بوديم و آمادگى بيشترى براى حل 

مشكل داشتيم.
وى در پايان با بيان اينكــه صفر تا صد هزينه 
ســاخت درياچه ها را محيط زيست بر عهده 
گرفته اســت، مى افزايــد: از جوامع محلى در 
اجراى اين برنامه مى توان كمك گرفت چون 
آن ها تجربه زيســت با اين پرندگان و درياچه 

را داشته اند.

يك فعال محيط زيست از ادامه تلاش ها براى نجات پرندگان ميهمان مى گويد

بخت با فلامينگوهاى بختگان يار نبود

شنبه 9 شهريور 1396 
پنج

  9 ذى الحجه 1438 

31 آگوست 2017  سال سى ام  

شماره 8487 

 zen
deg

i@q
uds

onl
ine.

ir 

دربى آسيا ساعت16:30 برگزار مى شود

ديوار آهنى  ايران
 سد راه  كره 

شهيدى كه خود را وقف محرومان كرده بود شهيدى كه خود را وقف محرومان كرده بود شهيدى كه خود را وقف محرومان كرده بود شهيدى كه خود را وقف محرومان كرده بود شهيدى كه خود را وقف محرومان كرده بود شهيدى كه خود را وقف محرومان كرده بود 
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

ایسنا: رئیس پژوهشگاه رویان با بیان اینکه جایزه »دکتر کاظمی آشتیانی« را 
تاکنون به 10 دانشمند برتر دنیا اعطا کرده ایم، گفت: امسال با توجه به مشکلاتی 
که دولت آمریکا ایجاد کرده است، فرد برنده از حضورنیافتن خود در ایران برای 

دریافت این جایزه عذرخواهی کرد. 
دکتر حمید گورابی اظهار کرد: سخت گیری های زیادی در رابطه با اعطای جایزه 
»دکتر کاظمی آشتیانی« اتخاذ می کنیم و این جایزه را تاکنون به 10 دانشمند 

برتر دنیا اعطا کرده ایم. 

رد پای آمریکا در غیبت برنده جایزه »آشتیانی« 

تسنیم: معــاون آموزشی دانشگاه آزاد از راه اندازی سامانه جامع نظارت و ارزیابی 
عملکرد واحدها و اعضای هیئت علمی دانشگاه آزاد خبر داد. علیرضا رهایی گفت: 
این سامانه نظارتی کمک خواهد کرد که واحدها به طور مستمر گزارش عملکرد 
خود را ارســال کنند تا در معاونت آموزش بررسی و نقاط قوت و ضعف گزارش ها 
مشــخص و به واحدها به منظور اصلاحات اعلام شود که در نهایت این فرایند به 
ارتقای سطح کیفیت آموزش منجر خواهد شد. رهایی گفت: تقویم آموزشی سالیانه 

باید در واحدها تدوین و ابلاغ و کلاس ها براساس برنامه مصوب برگزار شود.

راه اندازی سامانه نظارت هیئت علمی دانشگاه آزاد 

تسنیم: علی محمــد بشارتی، وزیر اسبق کشور، گفت: اکنون برای پرداختن به 
اشــعار آیینی وضعیت آن قدر مساعد اســت که می توان گفت ما در هزار سال 
گذشته چنین وضعیتی را در ایران نداشــته ایم. از رهبری نظام گرفته تا حوزه 
و دانشــگاه، همه مشوق شعر و شاعری هســتند. از همه مهم تر اینکه مردم ما 

علاقه مند به شعر هستند. اکنون آثار ماندگاری از شعرای ما عرضه می شود.
وی افزود: برای من شــعر و شــاعری مقدم بر مسائل سیاسی بود چون من در 

خانواده ای بزرگ شده ام که همه اهل شعر بودند. 

همه مشوق شعر و شاعری هستند 

جزئیات سومین دوره جشنواره داستان کوتاه پیامبر)ص(   

برداشته شدن محدودیت زبانی در جشنواره»خاتم«  

 فرهنگ/ زهره کهندل   رئیس جشنواره »خاتم« از آغاز سومین دوره این جشنواره داستان کوتاه در 2 
بخش کودک و نوجوان و نیز بزرگسال، با برخی تغییرات نسبت به دوره های قبل خبر داد. 

علی اکبر اشعری گفت: جشنواره خاتم از 2 سال پیش به منظور تبیین  ابعاد مختلف سیره پیامبر اکرم)ص( 
به عنوان الگوی کامل انسان در قالب داستان کوتاه آغاز شد. این جشنواره به دنبال 2 دوره برگزاری موفق، امسال سومین 
گام خود را برداشته است.  وی با بیان اینکه فرصت نهایی ارسال آثار ۳0 بهمن سال جاری تعیین شده است، خاطرنشان 
کرد: برای کسانی که بخواهند در مسیر نگارش از مشورت صاحب نظران برخوردار شوند، فرصتی در نظر گرفته شده است؛ 
به این ترتیب که آن ها می توانند متن پیشنهادی خود را تا آخر آذرماه برای گروه کارشناسان مشاور جشنواره ارسال کنند. 
مشاوران نیز حداکثر تا پایان دی ماه نظرات خود را در اختیار نویسندگان داستان قرار خواهند داد تا بتوانند طی مدت یک 
ماه کار خود را تکمیل کرده و به دبیرخانه جشنواره ارسال کنند.  وی یادآور شد: امسال محدودیت زبانی جشنواره برداشته 
شده است. بنابراین داستان کوتاه با موضوع پیامبر)ص( به هر زبانی می تواند به دبیرخانه جشنواره ارسال شود.  اشعری 
با بیان اینکه جشنواره در قالب داستان کوتاه درباره پیامبر)ص( ادامه دارد، اظهار داشت: ممکن است در آینده قالب های 
دیگری چون نمایشنامه نیز به جشنواره اضافه شود. وی در پاسخ به این پرسش که آیا به دیگر معصومین هم در دوره های 
بعد پرداخته خواهد شد، گفت: برای پرداختن به موضوع سایر معصومین و همچنین بزرگان و حکما نیز طرح هایی در دست 
طراحی داریم که اعلام خواهد شد. هرچه بر عمر جشنواره افزوده می شود،  با آثار پخته تر و وزین تری روبه رو می شویم. در 
واقع این جشنواره فرصتی را فراهم کرد که ظرفیت های بالقوه به ظهور برسد. یادآوری می شود که اختتامیه این جشنواره 

و اعلام برگزیدگان آن همزمان با عید مبعث برگزار می گردد. 

خبر روز

قاب عکس

یادمان شهدای مدافع حرم دهه هفتادی در میدان امام حسین)ع(
 عکس:  مسعود شهرستانی

گفت و گو با برادر یکی از شهدای فاجعه منا 

شهیدی که خود را وقف محرومان کرده بود 
هادی حاجتمند،   فرهنگ/ ساحل عباسی  
برادر شهید عید قربان حاج محمدرضا حاجتمند، 
از روزهای پرالتهاب سال 94 می گوید؛ روزهایی 
که همه مســلمانان جهان بی قرار اخباری بودند 
که از سرزمین منا مخابره می شد. هرچند 2 سال 
از این ماجرا گذشته است اما خانواده های شهدای 
این حادثه همچنــان  از دولت انتظار دارند تا به 
جای دست دوستی دادن با عادل الجبیرها، حق 
خانواده های شــهدایی که پیکرهای مطهرشان 
توسط خاندان ســعودی به اسارت گرفته شد را 
بازستانند. هادی حاجتمند، کارگردان سینما و 
تلویزیون، در ادامه ما را با شهید حاج محمدرضا 

حاجتمند آشنا می کند. 
او می گوید: 5 برادر بودیم. حاج محمدرضا برادر 
بزرگ تر ما بودند و بنده کوچک ترین برادر. با توجه 
به اینکه پدرمان مسن بودند و شهید محمدرضا 
برادر ارشد بود، ایشان در خانواده جایگاه ویژه ای 
داشت. وجودش در کل خانواده آن قدر ارزشمند 
بود که جای خالی اش در این 2 ســال مشخص 
شده اســت. خیلی از آدم ها بود و نبودشان فرق 
چندانی ندارد و نبودشــان به جمع ها لطمه ای 
نمی زند اما برخی  به قول فلاســفه اشراق، وجود 
بالایی دارند و نورانی هستند و اصلاً خیلی حضور 
دارند. حاج محمدرضا هم از آن دسته آدم ها بود. 
خانــواده ما فرهنگی انــد  و در فضای فرهنگی- 
اجتماعی نیشابور حضور مؤثری دارند؛ بویژه حاج 
محمدرضا که ساکن مشهد بود و سال ها به عنوان 
معلم، مدیر و معاون بازرســی اداره کل آموزش و 

پرورش خدمت کرد. 

 چرا ما را تنها گذاشتید 
شــهید محمدرضا دقیقاً زمانی که وارد سن 50 
سالگی شــد، به فیض شهادت نائل آمد. جریان 
زندگــی حاج آقا متفاوت بود. ســال های زیادی 
را در جنــگ و جبهــه گذرانده و از آن دســت 
آدم هــای مؤثری بــود  کــه در دوران انقلاب و 
جهاد ســازندگی در خدمات عمرانی و فرهنگی 
حضور داشت. ایشــان جانباز بود اما غیر از خود 
و همسرش کسی این موضوع را نمی دانست. ما 

بعد از شهادتش متوجه شــدیم که جانباز بوده  
است. شــهید در ســال های جنگ تحمیلی از 
نزدیک شــاهد به شهادت رسیدن دوستانش بود. 
وی در یکی از هیئت های نیشابور که به  »مجمع 
انصار الحســین« معروف است و تعداد زیادی از 
مؤسسانش به شهادت رســیده اند، خدمت گزار 
عزاداران امام حسین)ع( بود. این هیئت توانسته 
خالق مجموعه هــای جوان فرهنگی نو و مدرنی 
در شهرستان نیشابور باشد. شهید محمدرضا در 
هیئت مداحی می کرد اما شخصیتش بسیار فراتر 
و اثرگذارتــر از یک مداح بود. قبل از اینکه عازم 
مراسم حج شود، برای مداحی آمد و برخلاف هر 
سال که شعر می خواند و مداحی می کرد، اسامی 
 دوستان شــهیدش را بر زبان آورد و گریه کرد و  
گفت که چرا ما را تنها گذاشتید و با خود نبردید؟ 
 برادر شــهید ادامــه می دهد: بــا روی کار آمدن 

دولت آقای روحانی، ایشــان نتوانست با آن فضا 
در آمــوزش و پرورش کنار بیاید زیرا معتقد بود 
وزیر مســن نمی تواند در روند آموزش و پرورش 
مؤثر باشد. بنابراین با اینکه جایگاهش رسیدگی 
به شکایات بود، از اداره کل بیرون آمد و در یکی 
از نقاط محروم حاشیه شهر مشهد، روستایی که 

درصد بالایی از جمعیت آن را اهل سنت تشکیل 
می دهند یعنی روســتای سالارآباد شهر رضویه، 
وارد یک مجتمع آموزشــی به نام سالارآباد شد. 
مردی که تا ســطح معاون وزیررفته بود، ناگهان 
خود را وقف یک دبستان دخترانه بسیار محروم 
و مظلوم کرد. به یــاد دارم که حاج آقا  می گفت 
برای حاشیه شهر مشــهد باید کار زیادی انجام 
داد و کارکردن در حاشیه مشهد مانند فعال بودن 
در یکی از محورهای عملیات کربلای 5 اســت. 
ایشان در حاشیه شهر مفصلاً کار کرد؛ به نحوی 
که اهالی آن منطقه بــه خوبی از خدماتش یاد 
می کنند. حاج آقا در آن مدرسه متوجه مشکلات 
بیماری های  هاضمه دختران  شد. بنابراین پزشکی 
را برای معاینه بچه ها به مدرسه بردند و مشخص 
شد  که این مشکل نتیجه عدم خوردن صبحانه 
است. شــهید حاجتمند از آن روز به بعد تلاش 

کرد تا  سفره خانه ای به نام سفره خانه امام حسن 
مجتبــی)ع( در آنجا ایجاد کند تا بچه ها هر روز 
صبحانه بخورند. می گفت دوست دارم بچه های 
اهل ســنت هر جا اسم امام حسن مجتبی)ع( را 
بشنوند، به یاد کرامت ایشان بیفتند. به یاد دارم 
بعد از شهادت ایشان که به آن روستا رفتیم، همه 
مردم و مولوی مســجد آن روستا گفتند حاج آقا 
برای این روستا و متعلق به مردم این روستاست 
پس خودمان مراسم ختمش را برگزار می کنیم. 

 70 روز بعد پیکرش به میهن برگشت 
 وی ادامــه می دهــد: روز عید قربــان در خانه 
بودیم.  یکی از دوستان زنگ زد و گفت ماجرای 
منا اتفاق افتاده اســت. با روشن کردن تلویزیون 
متوجه وضعیت شدیم. روزهای شوک آوری بود. 
همه موبایل حاج آقا را می گرفتند اما کسی از آن 
سوی خط جواب نمی داد. گاهی که تلفن مشغول 
می شد، خوشحال می شدیم که حاج آقا زنده و در 
حال صحبت کردن است اما بعداً متوجه می شدیم 
دیگری به او زنگ زده که خط مشغول شده است. 
تلویزیون دائم روی شبکه خبر بود. اسامی  شهدا 
را که منتشر می کردند، اسمی  از شهید حاجتمند 

نبود. 
شــاید این لطف خدا بود زیرا اگر آن روزها اسم 
شــهید را عنوان می کردند حتماً مادرم و همسر 
حاج  آقا از فشار عصبی زیاد از بین می رفتند. 70 
روز تا رسیدن پیکر مطهر ایشان به ایران در منزل 
ما روضه خوانی برقرار بود. مسئولان سازمان حج 
بــه ما گفتند به احتمال 99 درصد پیکر حاج آقا 
دفن شده و پیکر برنمی گردد. در این فاصله کار 
ما دیدن عکس های شهدا و شناسایی بود اما هیچ 

اتفاقی نیفتاد. 
هر روز به عربستان و به ســازمان حج در ایران 
زنگ می زدیم اما هیچ خبر درســتی به ما داده 
نشــد. بعد از 70 روز متوجه شدیم که پیکر در 
سردخانه بوده است. 2 سال از آن روزها می گذرد. 
اصلی ترین خواســت خانواده های شهدا احقاق 
عزت ملی ایران است زیرا هیچ کس باور نمی کند 

که آن اتفاق فقط یک حادثه بوده است.

خرده روایت ها

بازتاب اندک مناسک حج 
در ادبیات داستانی امروز

 کامران پارسی نژاد  
حضور خالصانه و بی ریای حاجیان در مناسک حج، در مسجدالنبی، بقیع، 
میقات، عرفات، مشعر و منا،  اگر به واسطه دل باشد؛ هزاران راز و رمز زیبا 
در خود نهفته دارد که تنها در قالب داستان می تواند به منصه ظهور برسد 

و ماندگار بشود.
بســیاری از شخصیت های برجســته ادبی، سیاســی و فرهنگی در گذر 
زمان ســفرنامه های حج خود را در قالب خاطره منتشر ساخته اند. یکی از 
تأثیرگذارترین خاطرات سفر به مناسک حج به جلال آل احمد تعلق دارد 
که دارای رگه هایی از ســاختار و سازه های ادبیات داستانی است.خاطرات 
منتشر شده بی شک در تولید آثار ادبی تأثیرگذار خواهند بود، درعین حال 
که خاطرات مکتوب، گوشــه های تاریک تاریخ را نمایان می سازند چراکه 
تاریخ غالباً به شــرح وقایع مهم و بنیادین می پردازد و از ثبت بسیاری از 
رویدادهایی که می تواند مهم باشد، عاجز است. ثبت سفرنامه ها و خاطرات 
افراد مختلف، جدا ازاینکه می تواند به اهالی قلم و هنرمندان الهام ببخشد، 
می تواند در نزدیکی انســان به معبود، تقویت دین، استجابت دعا، از بین 
رفتن غرور و تکبر و... مفید باشد. با تمام این اوصاف، فضا و حس و حالی 
که ادبیات داستانی می تواند خالق آن باشد، شاید بسیار تأثیرگذارتر از سایر 
گونه های ادبی و هنری باشد. ایجاد رابطه حسی با شخصیت های داستانی 
که در مراحل مختلف برگزاری مراسم حج همچون طواف زیارت، انداختن 
سنگ ریزه بر جمره عقبه، احرام بستن، قربانی کردن در منا، لبیک گفتن 
و... نقش آفرینی می کنند؛ شاید مهمترین هدف ادبیات در این عرصه باشد.

در این راستا شخصیت داستانی جدا از اینکه در جریان داستان با مسائل و 
رویدادهای مختلفی روبه رو می شود، می تواند در ایجاد حس و حال معنوی 
سهم مهمی  داشته باشد. متأسفانه نویسندگان ایرانی بخصوص آنانی که در 
حوزه ادبیات داستانی دینی فعالیت می کنند، تلاش چشمگیری در انعکاس 
ابعاد معنوی مناسک حج در بستر داستان  نکرده اند. بسیاری از نویسندگان 
یاد شــده حتی زحمت نگارش خاطرات خود را نکشیده اند. این در حالی 
است که بسیار می شنویم و می بینیم که بسیاری از افراد به حج و سفرهای 
عبادی و معنوی دل بسته اند اما در خصوص خلق رمان با مضامین و حوادث 
معاصر و به روز در ارتباط با حج منفعلند. داستان همچنین می تواند زمینه 
مناســبی برای توصیف و نقد حادثه دلخراش منا و اعمال و سیاست های 

نادرست وهابیون فراهم کند. 
جای تأســف اســت تاکنون رمان در خور تعمق و تأثیرگذاری در ارتباط 
با حادثه تاســف بار منا خلق نشده اســت. سیاست های دولت های غربی 
به ویژه آمریکا در منطقه، به شــهادت رساندن آیت الله نمر باقر النمر، آزار 
و اذیت شیعیان عربستان و ... هریک  می تواند دست مایه خوبی برای خلق 
داســتان های دینی و سیاسی باشــد.در این میان، انجمن قلم ایران تنها 
سازمان مردم نهاد بود که با برگزاری جشنواره »میلاد در منا« تلاش کرد تا 
در این راســتا جریان سازی کند.این در حالی است که هیچ نهاد و سازمان 
دولتی دراین زمینه فعالیت نکرده اســت. بی شک جریان سازی به منظور 
ظهور ادبیات داســتانی حج می بایست توسط نهادهای ذیربط به سرانجام 
برسد و نمی توان متوقع بود نویسندگان ادبیات دینی بدون حمایت دولتی 

در این وادی تأثیرگذار باشند.

آنچه می خوانید

همه پیکرها به ایران بازگشتند 
اما از پیکر شــهید ما و بســیاری 
دیگر از شهدا خبری نبود تا اینکه 
پیکر شــهید حاجتمند همــراه با 
پیکر شهید رکن آبادی و دیگران 

به میهن بازگشت
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هــنر

 در نشست نقد فيلم سينمايى «به سوى زندگى بهتر» عنوان شد  

هاليوود واقعيت ها را وارونه نشان مى دهد  

هنر: بيســتمين نشست نقد و بررسى فيلم هاى روز در فرهنگســراى انديشه با حضور سعيد هاشم زاده و 
محمدرضا مقدسيان و با تحليل فيلم سينمايى «به سوى زندگى بهتر» برگزار شد. «به سوى زندگى بهتر» 
به كارگردانى زك براف محصول 2017، فيلمى كمدى و جنايى اســت كه بازيگرانى همچون مايكل كين، 
مورگان فريمن، الن آركين و جان اورتز در آن به ايفاى نقش پرداخته اند. سعيد هاشم زاده در ابتداى اين نشست با اشاره 
به ساخت چنين فيلم هايى از بدنه هاليوود توسط كمپانى هاى مطرح، گفت: وقتى مى بينم فيلمسازان مى آيند و اين گونه 
جامعه آمريكايى را نقد مى كنند (خاصه در اين فيلم كه با لحن كمدى و با مقدار متوسطى نقد مواجه هستيم)، با خودم 
فكر مى كنم اين فيلم چه مى خواهد به ما بگويد؟ فيلمساز مى خواهد طرف بازنشستگان را بگيرد اما در واقعيت اين اتفاق 

نمى افتد! واقعيت اين است كه 15 درصد كسانى كه در آمريكا زير خط فقر زندگى مى كنند از بازنشستگان هستند. 
وى ادامه داد: هاليوود از ليبراليسم و كاپيتاليسم جدا نيست. شايد در نگاه اول مضمون اين فيلم برعكس نگاه كلى هاليوود 
به جامعه باشد اما نهايتاً وقتى چنين فيلمى مى فروشد، به نفع جريان سرمايه دارى آمريكايى است. اين اثر با نقد جريان 
سرمايه دارى به بزرگ ترشدن اين جريان كمك مى كند. هاشم زاده افزود: شما چيزى به نام سينما را به جاى چيزى كه در 
واقعيت وجود دارد، مى نشانيد. محمدرضا مقدسيان، مجرى-كارشناس جلسات سينما انديشه، هم با اشاره به اين نكته كه 
فرمول فيلمنامه هاى هاليوودى ساده است، گفت: در اين فيلم مسئله اين است كه بازنشسته ها معتقدند بانكى ها آدم هاى 
خيلى بدى هستند كه دارند پولشان را مى خورند! پس اينجا ما با فيلمساز يك حرف داريم. از يك جايى به بعد كه فيلمنامه 
بايد راه حل بدهد، اين خواسته كه بايد از بانك دزدى كنم تا خيالم راحت شود، هيچ وقت در دنياى واقعى اتفاق نمى افتد. 

فيلم با نشان دادن اين دنياى فانتزى يك رضايت كاذب به مخاطب مى دهد.

سينماى جهان چهره - خبر

ايلنا: منوچهر شاهسوارى، مديرعامل خانه سينما، گفت: ما به شدت علاقه منديم 
كه صنوف بر اساس معيارهاى حرفه اى كار خود را انجام بدهند. وى ادامه داد: من 
در مقام مديرعامل خانه سينما 2 جلسه به كميسيون فرهنگى مجلس رفتم. ما در 
بخشى از موضوعات نيازمند تغيير قوانين هستيم. در بخش مالكيت معنوى، صيانت 
از آثــار، تعيين برنامه براى صندوق بيمه بيكارى و... نيازمند گفت وگو و تغييرات 
هســتيم و بايد اين مسائل از طريق مجلس پيگيرى شود. ما دنبال تشكيل يك 

كميته مشترك بين كميسيون فرهنگى و سينماگران هستيم.

نيازمند تغيير در برخى قوانين هستيم 

مهر: فريده سپاه منصور، بازيگر، با ابراز گلايه از شرايط نامطلوب كار در سينما براى 
افراد پيشكســوت، اظهار كرد: در حال حاضر به افراد پيشكسوت اكثراً نقش هايى 
پيشنهاد مى شود كه يا يك پيرمرد عصا به دست را نشان مى دهد يا يك پيرزن از 
كار افتاده كه تنها در منزلش مانده است و تحركى ندارد. اين موضوع نشان مى دهد 
كه در تصور نويسندگان و برنامه سازان نمى گنجد كه پيرزن ها و پيرمردهاى فعال 
هم در جامعه وجود دارند. ولى واقعيت چيز ديگرى است. فكر مى كنم نويسندگان 

و برنامه سازان ما در عالم ديگرى زندگى مى كنند و از اطراف خود آگاهى ندارند.

برخى فيلمسازان در عالم ديگرى زندگى مى كنند 

فارس: حميد گودرزى، بازيگر، گفت: شايد سريال هاى تلويزيونى مقدارى ضعيف تر 
شده اند و از طرفى، ماهواره ها سريال هايى را پخش مى كنند كه مردم مى بينند و 
آن ها را بيشتر دوست دارند. همين ها باعث كاهش مخاطبان اين رسانه شده است. 
وى درباره سريال «مسافرى از هند» كه در اصل نقطه عطفى در كارنامه هنرى اش 
بود نيز بيان داشت: اين سريال آن قدر خوب بود كه ديگر شبيهش براى خودم هم 
تكرار نشد. «مسافرى از هند» در دوره خودش ساخته شد و مخاطب آن روز اين 

سريال را مى طلبيد.

 «مسافرى از هند» ديگر برايم تكرار نشد 

 باران باســتانى   زمانى مى گفتند سينماى 
ايران متأثر از سينماى هند است و برخى بر اين 
باورند كه سينماى ايران از همان ابتدا هندى – 
ايرانى بوده است. براى همين قبل از انقلاب به هر 
ترفندى بود كارگردان سكانس هايى را به رقص و 
آواز اختصاص مى داد تا گيشه اش را تأمين كند.
البته در كنار اين ساز و آواز و رقص چند سكانس 
بزن بزن و تعقيب و گريز هم مى گذاشت تا گونه 
هندى – ايرانى را كامل كند اما واقعيت اين است 
كه ســينماى هند ويژگى هايى دارد كه مختص 
خودش است و هركسى در هر كجاى دنيا آن را 
ببيند، متوجه مى شود كه اين فيلم يا سريال در 
باليوود توليد شده است اما سينماى ايران قبل از 
پيروزى انقلاب آش شله قلمكار و درهمى  بود كه 

هيچ هويتى نداشت.
بعد از پيروزى انقلاب اســلامى و در دهه شصت 
سينماى ايران به سمت هويتى مستقل حركت 
كرد و ديگر هيچ چيز آن شبيه فيلم هاى هندى 
نبود و امضاى توليد ايران را مى توانســتى در آن 

ببينى.

 ماشينى تصادفى زير دست تعميركارى 
ناشى

از نيمه دوم دهه هفتاد فيلم سازى ايران به سمتى 
رفت كه ديگر نه هندى بود و نه ايرانى. بيشــتر 
فيلم هاى ايرانى مانند ماشين تصادفى بودند كه 
دست تعميركارى ناشى افتاده و او براى هر بخش 
آن از وسيله هايى استفاده كرده است كه مناسب 
اين ماشين نيستند. چهل تكه اى كه بخش زيادى 
از آن را عشق هاى مثلثى شكل مى داد و گاهى به 
مربع عشقى هم مى رسيد.اين چهل تكه در نيمه 
اول دهه هشتاد بيشــتر خود را نشان داد.اواخر 
دهه هشتاد هم كه با پديده اى به نام سريال هاى 
تركى رو به رو شديم و الان در سريال ها و فيلم ها 
مى تــوان رد پاى تركيه و محصــولات ايرانى – 
تركى را ديد. عشق هاى مثلثى، خيانت هاى پنهان 

و آشكار و ...
اين مقدمه را نوشتم تا برسم به سريال «شهرزاد» 
كه در شــبكه نمايش خانگى توزيع مى شــود و 

مخاطبان زيادى هم دارد؛ كســانى كه هر هفته 
پول مى دهند و اين ســريال را مى خرند و تماشا 
مى كنند. ســريالى كه استقبال مردم باعث شد 
تا ســرى دوم آن ساخته شود. شــهرزادى كه 
مجموعه اى از بهترين بازيگــران را رديف كرده 
اســت و كارگردانى ســكان آن را به دست دارد 
كه آثارى مانند مدار صفر درجه، شــب دهم، در 
مسير زاينده رود و.. را براى تلويزيون ساخته است 
و ســابقه اى طولانى در تئاتر دارد. حسن فتحى 
براى هنرهاى نمايشــى و تصويرى وزنه اى است 
كه حضــور او را در تلويزيــون و تئاتر نمى توان 
ناديده گرفت. «شهرزاد» خوب شروع شد،سرى 
اول اين سريال مثل آبى بود در برهوت تلويزيون 
كه هيچ سريال ديدنى نداشت.سرى اول شسته و 
رفته بود. داستانى تاريخى كه در فضايى عاشقانه 
روايت مى شد. عشقى مثلثى كه بيننده را اذيت 

نمى كرد و به او حس تماشاى سريال هاى تركى را 
القا نمى كرد.«فتحى» فضايى بكر را مقابل چشم 
مخاطب به تصوير مى كشــيد، فضايى كه در آن 
همه چيز تازه بود؛ از طراحى صحنه و لباس بگير 
تا گريم و موسيقى و آواز و صداى منحصر به فرد 
«چاووشى» در تيتراژها و گاهى اواسط داستان. 

همه چيز در جاى خود بود.كينه، عشق، نفرت، 
كشتن و تلاش براى زنده ماندن.همه چيز در هم 
تنيده مى شد و بيننده لذت تماشاى يك سريال 

خوب را احساس مى كرد.

  كفگيرى كه به ته ديگ خورد!
حســن فتحى كارگردان هوشــمندى اســت. 
ســريال هايى مانند «شــب دهم» و «مدار صفر 
درجــه» نشــان دادند كــه او هــم مخاطب را 
مى شناســد، هم درام را و هــم آنقدر تعهد دارد 
كه به بيننده اش كم فروشى نكند اما واقعيت اين 
است وقتى سرى دوم شهرزاد را تماشا مى كنى 
با اين پرسش روبه رو مى شوى كه چرا او زير بار 
ساخت ســرى دوم اين سريال رفت؟ وقتى چيز 
تازه اى براى گفتن ندارد و ديگر نمى تواند بيننده 
را نه شگفت زده و متأثر كند و نه حس خوبى از 

داستانى عاشقانه را به او منتقل كند.
انگار ســرى دوم شهرزاد اثرى هندى – ايرانى – 
تركى است. عشق هايى كه ديگر جذابيتى ندارند 
و بوى كهنگى مى دهند.حالا ديگر دعواى قباد و 
فرهاد بر سر شهرزاد خسته كننده شده و دلدادگى 
اصغرى به خواهر فرهاد جورى لوس شده است 
كه حال بيننده را بد مى كند.عشــق ساديسمى  
شاپور تيمورى(رضا كيانيان) به همسرش (آتنه 
فقيه نصيرى) نچسب و وصله پينه كردن داستان 
است و عاشــقيت قديمى  هاشم و بلقيس مثل 
ته ديگى است كه ته قابلمه چسبيده و كسى پيله 

كرده است كه آن را به زور بكند.
از همه نچسب تر و بى فايده تر ماجراى نصرت و 
قباد و رابطه دور يا نزديك به ذهن پدر و پسرى 
اين دو اســت.ايده خوبى كه در سرى اول خوب 
بروز كرد اما در ســرى دوم شــهرزاد نتوانست 
جاگيرى خوبى داشــته باشــد. رابطه نصرت و 
شــربت هم از آن رابطه هايى اســت كه براى پر 
كردن چاله هاى داســتان در نظر گرفته شده اما 

آنقدر بد طرح شده كه آزاردهنده است.
از ايــن عشــق هاى مكــرر كه بگذريــم رابطه 
اكرم(گلاره عباسى) با قباد اما خوب از كار درآمده 
اســت. كلفتى كه براى تغيير جايگاه خانوادگى 
خود دست به هر كارى مى زند و پستى هاى روح 
خود را به خوبى به نمايش مى گذارد. پستى هايى 
كه زاييده شــرايط دشــوارى اســت كه اكرم و 

خانواده اش از سر مى گذرانند.
عشق همايون (اميرحســين فتحى) به شيرين 
هم از آن اتفاق هاى بكر و تازه سرى دوم سريال 
شــهرزاد است كه مى تواند به اين اثر كمى  جان 

تازه بدهد.
تجربه نشان داده كه سريال هاى ايرانى بهتر است 
در همان ســرى اول به پايان برسند و ادامه پيدا 
نكنند اما حســن فتحى با همه ذكاوتى كه دارد 
ساخت سرى دوم شهرزاد را شروع كرد و آن را به 
سامان رساند و شنيده ها حاكى است كه ساخت 
سرى سوم آن نيز طراحى شده است. حال بايد 
منتظر ماند و ديد كه فتحــى با آن همه اعتبار 

شهرزاد را چگونه به سرانجام مى رساند.

 آخر هفته با تلويزيون 

جشنواره فيلم هاى سينمايى در عيد قربان 
هنر: شــبكه هاى مختلف امروز و فردا مجموعه اى از فيلم هاى مختلف 

سينمايى را به مناسبت عيد قربان پخش خواهند كرد. 

  شبكه يك 

يكى از اين فيلم ها، فيلم مشــهور «اين گروه خشن» به كارگردانى سام 
پكين پا با بازى ويليام هولدن و ارنست بورگناين است كه امروز ساعت 23 
از شبكه يك پخش خواهد شد. همچنين ساعت 11 فردا فيلم تلويزيونى 
«ابراهيم و آتش» ساخته پوريا آذربايجانى، از اين شبكه روى آنتن مى رود. 
ضمناً فيلم سينمايى «سرآشپز» به كارگردانى جان ولز، ساعت 16 فردا از 

شبكه يك سيما پخش خواهد شد. 

  شبكه 2 
ساعت 23 امشب فيلم تلويزيونى «ميش» ساخته مجيد صالحى با بازى 
سعيد آقاخانى، مهران رجبى و ريما رامين فر از شبكه 2 پخش مى شود. 
همچنين فردا فيلم هاى سينمايى «ستاره هاى درخشان» به كارگردانى 
ترى اينگرام، ساعت 17:30 و «جومانجى» اثرى از جو جانستون، ساعت 

23 از اين شبكه روى آنتن مى روند. 

  شبكه 3 
فيلم هاى تلويزيونى «درخت چشمه» به كارگردانى محسن تربيت دوست، 
ســاعت 10 امروز و «مشكلات يك مرد محترم» ساخته شهاب عباسى، 

ساعت 10 فردا از شبكه 3 پخش خواهند شد. 
اين شبكه  ساعت 14:30 فردا فيلم سينمايى «سرقت از يك سارق» به 
كارگردانى دانيل كالپارسورو را پخش خواهد كرد. همچنين فيلم سينمايى 
«هليوس» ســاخته لوك من لانگ، ساعت 19 فردا روى آنتن شبكه 3 

سيما مى رود. 

  شبكه 4 
امشب ساعت 20:30 فيلم سينمايى «كارآگاهان خصوصى» به كارگردانى 
لانگ اليوت و فردا ساعت 21:30 فيلم سينمايى «پيرمرد صدساله اى كه 
از پنجره بيرون پريد و فرار كرد» ساخته فليكس هرنگرن از شبكه 4 روى 

آنتن مى روند. 

  شبكه 5 
فيلم هاى سينمايى «ريو» به كارگردانى كارلوس سالدانها، ساعت 10:45 
امروز و «تراكتور خاكســترى كوچولو» اثرى از پيتر هامدال نيس، فردا 
ساعت 10:45 از شبكه 5 پخش مى شوند. همچنين فردا فيلم سينمايى 
«كليد شانس» به كارگردانى لى گائه بيوك، ساعت 13:30 از اين شبكه 

روى آنتن مى رود. 

  شبكه اميد 
فيلم هاى سينمايى «پنگوئن هاى آقاى پاپر» به كارگردانى مارك واترز، 
امروز ساعت 18 و «ما باغ وحش خريديم» ساخته كامرن كرو، فردا ساعت 

18 از شبكه اميد پخش خواهند شد. 

  شبكه افق 
فيلم ســينمايى «مكس پين» به كارگردانى جان مور، فردا ســاعت 10 
از شــبكه افق روى آنتن مى رود. همچنين فردا فيلم سينمايى «آژانس 
شيشه اى» ساخته ابراهيم حاتمى كيا، ساعت 18:30 از اين شبكه پخش 

خواهد شد. 

  شبكه نمايش 
فيلم هاى ســينمايى و تلويزيونى «دعوت»، «هديه نهايى»، «شركت» و 
«نقطه شكســت» به ترتيب در ســاعت هاى 13، 15، 21 و 23 امروز و 
فيلم هاى سينمايى  و تلويزيونى «پيرمردهاى غرغرو»، «راز خانه بهجت»، 
«هربى پرواز مى كند»، «ترش و شــيرين» و «جك ريچر» به ترتيب در 
ســاعت هاى 11، 13، 15، 16:30 و 21 فــردا از شــبكه نمايش پخش 

مى شوند. 

درباره سرى دوم مجموعه پرطرفدار اين روزها در شبكه نمايش خانگى

«شهرزاد 2» فيلم هندى است!

آنچه مى خوانيد

تجربه نشان داده كه سريال هاى 
ايرانى بهتر است در همان سرى 
اول به پايان برسند و ادامه پيدا 
نكننــد اما حســن فتحــى با همه 
ذكاوتى كه دارد ساخت سرى دوم 

شهرزاد را شروع كرد
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خط حادثه

بنز 500 ميليون تومانى سرنخى 
براى دستگيرى سارق حرفه اى شد

خط قرمز: ســارق حرفه اى منازل ويلايى محدوده بلوار الهيه مشهد، سوار بر 
خودروى بنز 500 ميليون تومانى به دام كارآگاهان افتاد.

رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى در تشريح اين خبر گفت: در پى گزارش 
سرقت هاى سريالى از منازل واقع در محدوده بلوار الهيه شهر مشهد، تيمى از 

پليس آگاهى براى بررسى موضوع وارد عمل شد.
وى افزود: كارآگاهان پايگاه غرب آگاهى مشهد پس از بررسى دقيق جغرافياى 

زمانى و مكانى سرقت ها عمليات شناسايى و دستگيرى سارق را آغاز كردند.
سرهنگ رزمخواه تصريح كرد: تيم رسيدگى كننده به پرونده پس از چندين 
شــبانه روز تحقيقات پليسى به سرنخى در خصوص تردد يك  خودرو سوارى 
بنز در محدوده منازل سرقت شده دست يافتند و پس از جمع آورى ادله كافى 
با هماهنگى مقام قضايى راننده آن را كه فردى 35 ســاله به نام فرهاد است، 
شناســايى و با كنترل نامحسوس، او را در حال پرسه زنى در منطقه الهيه در 
اقدامى ضربتى دستگير كردند. رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى گفت: متهم 
در ابتدا منكر هرگونه سرقتى بود اما طى چندين مرحله بازجويى هاى علمى 
كارآگاهان لب به اعتراف گشــود و به چهار فقره سرقت از منازل ويلايى خالى 
از سكنه منطقه الهيه با استفاده از خودروى بنز 500 ميليونى اش اعتراف كرد. 

اعتراف دو سارق معتاد به 150 فقره سرقت 
داخل خودرو

خط قرمز: با دستگيرى دو سارق معتاد، پرده از 150 فقره سرقت داخل خودرو 
در سطح شهر مشهد برداشته شد. فرمانده انتظامى خراسان رضوى با اعلام اين 
خبر گفت: در پى گزارش ســرقت هاى سريالى داخل خودرو با شگرد تخريب 
درب خودروها در محدوده شرق شهر مشهد، تيمى از پليس آگاهى براى بررسى 
موضوع وارد عمل شــد. سردار كريمى تصريح كرد: پس از چندين شبانه روز 
تحقيقات گســترده ميدانى، سرانجام يكى از تيم هاى نامحسوس پايگاه شرق 
پليس آگاهى مردى جوان را در حال پرســه زنى در اطراف خودروهاى پارك 
شده مشاهده و قبل از فرار او را در اقدامى غافلگيرانه و ضربتى دستگير كردند.

متهم 28 ساله به نام اميد در بازجويى هاى اوليه منكر هرگونه سرقتى بود اما در 
ادامه تحقيقات در مواجهه با ادله پليسى به چندين فقره سرقت داخل خودرو با 

همدستى دوست 32 ساله اش به نام وحيد اعتراف كرد.
سردار كريمى خاطرنشان كرد: متهمان كه اعتياد شديد به مواد افيونى دارند، در 
چندين مرحله بازجويى هاى علمى كارآگاهان پليس آگاهى به 150 فقره سرقت 
داخل خودرو در محدوده جاده ســيمان، شهرك مهرگان، همت آباد، دهرود، 
رسالت و روستاى گرجى و... براى تأمين هزينه هاى موادمخدر اعتراف كرده اند. 

اين سارقان پس از سير مراحل قانونى با صدور حكمى روانه زندان شدند. 

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

دعواى شبانه با چماق و شمشير 
در موچنان

خط قرمز: درگيرى 10 نفر در روستاى موچنان شهرستان 
چناران با تيراندازى به وسيله اسلحه شكارى چهار مجروح 

بر جاى گذاشت. 
رئيس پليس شهرســتان چناران بــا اعلام اين خبر گفت: 
ســاعت 23/58 شــب چهارشنبه نزاع دســته جمعى در 
روســتاى موچنان به مركز فوريت هاى پليسى 110 اعلام 

شد.
وى افزود: مأموران انتظامى بلافاصله در محل حاضر شدند 
كه تحقيقات اوليه نشــان مى داد نزاع به خاطر مشــاجره 
لفظى بين 10 نفر با اســتفاده از چوب و چماق و شمشير 
رخ داده و مردى 46 ساله با استفاده از اسلحه شكارى اقدام 
به تيراندازى كرده و چهار نفر مجروح شده و به بيمارستان 
انتقال يافته اند.  سرهنگ اويسى گفت: تمامى طرفين درگير 
در اين نزاع دستگير شــده و اقدام هاى لازم در اين باره به 

عمل آمده است.

4 جوان اهوازى 
در رودخانه كرخه غرق شدند  

خط قرمز: چهار جوان اهــوازى در رودخانه كرخه دچار 
سرنوشت شومى شــدند.  على بيرانوند، دادستان حميديه 
دراين باره گفت: چهار جوان اهوازى عصر ســه شــنبه در 
رودخانه كرخه در محدوده روســتاى ظهر آب حميديه در 

حال شنا بودند كه غرق شدند.
دادستان حميديه خاطرنشان كرد: دو نفر از اين افراد نجات 
يافتند، ولى از سرنوشــت دو نفر ديگر خبرى نيست و به 

احتمال زياد غرق شده اند.

سقوط مرگبار 2 دختر 15 ساله 
از تپه هاى ملكشاهى  

خط قرمز: عصر ديروز در يكى از تپه هاى اطراف شهرستان 
ملكشاهى 2 دختر از ارتفاع سقوط كردند. 

ايــن 2 دختر 15 ســاله بودند و در ارتفاعات شهرســتان 
ملكشاهى  در حوالى روستاى پل شكسته سقوط كردند.

متأســفانه يكى از اين دخترها جان خود را از دست داده و 
ديگرى نيز به شــدت زخمى مى شود كه برخى گزارش ها 
حاكيست وى نيز بر اثر شدت جراحات جان خود را از دست 

داده است.

خط قرمز- ليــلا طاهرى: مرد جوان كه 
از ســوى رفتارهاى كارمنــدان تعاونى 13 
ترمينال جنوب خشمگين شده بود پس از 
بازگشت به خانه با چاقو به ترمينال بازگشته 

و سناريوى خونين و مرگبارى را رقم زد.
 به گزارش خبرنگار خط قرمز ساعت 16:10 
دقيقه سه شــنبه 7 شــهريور ماه امسال 
مأموران كلانترى 208 در جريان درگيرى 
خونين در تعاونى شماره 13 ترمينال جنوب 
قرار گرفتنــد و خيلى زود تيمى از مأموران 
براى تحقيقات ابتدايى در محل حاضر شدند.
مأموران با حضــور در تعاونى 13 ترمينال 
جنوب پى بردند جوان 32 ســاله با چاقوى 
خونينى اقدام به مجروح كردن چند مسافر و 
كارمند ترمينال جنوب كرده و قصد فرار دارد 

كه مأموران به ســرعت دست به كار شده و 
موفق به دستگيرى اكبر شدند.

مأمــوران در همان لحظه ابتدايى پى بردند 
كه اكبر 3 مرد را هــدف ضربات چاقو قرار 
داده است و وضعيت يك نفر از آن ها وخيم 
گزارش شده اســت و در اين مرحله خيلى 
زود تيم هاى امدادى در محل حاضر شــده 

و مجروحان را به بيمارستان منتقل كردند.
هنوز لحظاتى از دســتگيرى متهم پرونده 
نگذشــته بود كه از بيمارستان خبر رسيد 
يكى از مجروحان ايــن درگيرى، على 40 
ساله از كارمندان تعاونى 13 به خاطر ضربه 
چاقو به ناحيه گردن در بيمارســتان به كام 

مرگ فرو رفته است.
همين كافى بود تا تيمــى از مأموران اداره 
10 پليس آگاهى تهران به دستور بازپرس 
دشتبان از شعبه دهم دادسراى امور جنايى 

براى تحقيقات ويژه وارد عمل شدند.
اكبر پس از دســتگيرى گفت: ساعت 10 
صبح سه شــنبه 7 شهريور ماه براى خريد 
بليت اتوبوس به تعاونى شماره 13 ترمينال 
جنوب مراجعه كردم؛ شــخصى كه مقابل 
تعاونى ايستاده بود مرا جهت خريد بليت به 

داخل تعاونى شماره 13 راهنمايى كرد.
وى افزود: متصدى فروش بليت مدعى شد 
كــه اتوبوس تا دقايقى ديگر حركت خواهد 
كرد و من نيز با اين تصــور اقدام به خريد 

بليت اتوبوس كردم؛ حدود يك ســاعت از 
زمان خريد بليت گذشت اما اتوبوس حركت 
نكرد و نهايتاً اعلام شــد كه اتوبوس با چند 
ســاعت تأخير حركت خواهد كرد؛ زمانى 
كه به متصــدى بليت فروش مراجعه كرده 
و درخواســت بازپس گرفتن پولم را كردم، 
آن ها طفره رفته و عنوان داشتند كه اين كار 

امكان ندارد. 
اكبر ادامه داد: به خانه ام در خيابان پيروزى 
بازگشــتم، بســيار عصبانى بودم و پس از 
گذشــت چند ساعت به قصد انتقام گيرى، 
با برداشــتن چاقو از خانه خارج شده و به 

ترمينال جنوب رفتم.
ابتدا شــخصى را كه مرا به تعاونى شــماره 
13 راهنمايــى كرده بود، با يك ضربه چاقو 
از ناحيه ســينه مجروح كردم؛ سپس وارد 
تعاونى 13 شده و با شخصى كه بليت را به 
من فروخته بود درگير شــدم و چاقويى به 
گردنش زدم كه شنيدم پس از درگيرى به 

كام مرگ فرو رفته است.
وى گفت: در همين زمان يكى از دوســتان 
و همــكاران مقتول به قصد كمك كردن به 
مقتول با من درگير شــد كه او نيز از ناحيه 
دســت مجروح شد و در حين فرار از داخل 
ترمينال بــودم كه با مردم درگير شــده و 

توسط مأموران دستگير شدم. 
سرهنگ كارآگاه حميد مكرم، معاون مبارزه 

با جرايم جنايى پليس آگاهى تهران با اعلام 
اين خبر به خبرنگار خط قرمز گفت: يكى از 
دو مجروح حادثه به صورت ســرپايى تحت 
درمان قرار گرفته و از بيمارســتان مرخص 
شده است و مجروح دوم كه از ناحيه سينه 
مورد اصابت چاقو قرار گرفته، همچنان تحت 
نظر تيم پزشــكى قرار داشته و سير مراحل 
درمانى و مراقبتى از وى در بيمارســتان در 

حال انجام است. 
سرهنگ كارآگاه حميد مكرم، در پايان اين 
خبر افزود: با صدور قرار بازداشــت موقت از 
ســوى بازپرس پرونده، متهم جهت انجام 
تحقيقات تكميلى در اختيار اداره دهم ويژه 
قتل پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفته 

است.

درگيرى مرگبار در ترمينال به خاطر تأخير اتوبوس
بليت اتوبوس كردم؛ حدود يك ســاعت از 
زمان خريد بليت گذشت اما اتوبوس حركت 
نكرد و نهايتاً اعلام شــد كه اتوبوس با چند 
ســاعت تأخير حركت خواهد كرد؛ زمانى 
كه به متصــدى بليت فروش مراجعه كرده 
و درخواســت بازپس گرفتن پولم را كردم، 
آن ها طفره رفته و عنوان داشتند كه اين كار 

اكبر ادامه داد: به خانه ام در خيابان پيروزى 
بازگشــتم، بســيار عصبانى بودم و پس از 
گذشــت چند ساعت به قصد انتقام گيرى، 
با برداشــتن چاقو از خانه خارج شده و به 

خط قرمز: پرونده زن ورزشكار كه با خوردن قرص سيانور 
به زندگى اش پايان داده بود، بررسى مى شود. 

چندى قبل مأموران پليس تهران با تماس تلفنى كاركنان  
بيمارستانى از مرگ مشكوك زن جوانى با خبر و راهى محل 
شدند. بررسى ها نشان داد جسد متعلق به زن 29  ساله اى به 
نام بهاره است كه پيكر بى جانش ساعتى قبل از خانه اش در 
حوالى خيابان كارگر شمالى به بيمارستان منتقل شده است. 
بعد از تأييد خبر قاضى ايلخانى، بازپرس ويژه قتل تهران در 
محل به تحقيق پرداخت. تحقيقات نشان داد بهاره، مربى 
بدنســازى است و باشگاه ورزشى دارد. همچنين مشخص 
شد وى پنج سال قبل از شــوهرش طلاق گرفته و همراه 
مادر ســالخورده اش زندگى مى كرده تا اينكه يك ماه قبل 
مادرش فوت مى كند و او تنها مى شــود. همزمان با انتقال 
جسد به پزشــكى قانونى براى مشخص شدن علت اصلى 
مرگ، تحقيقات پليســى درباره اين حادثه آغاز شد. برادر 

بهاره با طرح شــكايتى از زن ميانسالى در ارتباط با مرگ 
خواهرش گفت: مادر و خواهــرم با هم زندگى مى كردند. 
يك ماه قبل مادرم فوت كرد و قرار شــد خانه اش بين من 
و خواهرم تقسيم شود. چند روز قبل از حادثه بهاره با من 
تماس گرفت و خواست به خانه مادرم بروم و مدارك را براى 
تقســيم ارثيه در اختيار من قرار دهد. روز بعد از تماس به 
خانه مادرم رفتم و درخواست مدارك كردم كه ناگهان بهاره 
عصبانى شد و گفت اصلاً مادرمان خانه اى نداشته است كه 
به عنوان ارثيه باقى بماند. خواهرم مدعى شد كه مادرم قبل 
از فوتش خانه را به يكى از دوستانش به نام شبنم فروخته 
است. در حالى كه از حرف هاى خواهرم به شدت شوكه شده 
بودم، درباره پول آن سؤال كردم كه با من درگير شد و بعد 
هم با پليس تماس گرفت و مأموران به محل حادثه آمدند 
و مرا به عنوان مزاحمت بازداشت كردند تا اينكه روز حادثه 
متوجه شدم، شبنم خبر فوت ناگهانى خواهرم را به عوامل 

اورژانس اعلام كرده است و الان من به او مشكوك هستم 
و احتمال مى دهم او براى تصاحب خانه مادرى ام بهاره را با 
خوراندن ماده سمى به قتل رسانده است. همزمان با ادامه 
تحقيقات پزشكى قانونى علت مرگ بهاره را خوردن سيانور 
اعلام كرد. صبح سه شنبه شبنم كه براى تحقيقات درباره 
اين حادثه به دادســرا احضار شــده بود، گفت: من و بهاره 
همســايه بوديم. ما دو نفر دوست صميمى بوديم و من از 
شاگردان باشــگاه او بودم. پس از فوت مادرش او به شدت 
افسرده شده بود و هميشه احساس تنهايى مى كرد. بهاره 
عاشق مرد دندانپزشــكى بود، اما طرف مقابل به او جواب 
رد داده بود. وى قبل از فوتش به دكتر دندانپزشك پيامك 
داده بود به خاطر شكســت عشــقى اش قصد دارد سيانور 
بخورد. روز حادثه هم قرار بود با هم به پياده روى برويم كه 
من در خانه اش با جسد بى جانش روبه رو شدم و به اورژانس 

خبر دادم. تحقيقات درباره اين حادثه ادامه دارد. 

مرگ مرموز زن ورزشكارى كه سيانورخورد



خط بين الملل

انتقام خونين مرد هندى از كسى كه به او 
سيگار تعارف كرد!  

خط قرمز: مرد 25 ساله هندى در يك سناريوى هولناك فردى را كه به او سيگار 
تعارف كرده بود به قتل رساند.  يك مرد 25 ساله هندى پس از آنكه متوجه شد 
به خاطر استعمال دخانيات به سرطان گلو مبتلا شده با تهيه يك اسلحه مستقيماً 
از مطب دكتر به محل كارش در يك رستوران در غرب دهلى بازگشت و يكى از 
همكارانش كه براى اولين بار به او سيگار تعارف كرده بود را به ضرب گلوله كشت.

بزرگترين قاتل زنجيره اى معروف 
به «پرستار قاتل» تسليم عكاسان شد

خط قرمز: پرستار قاتل كه تا امروز 
هيچ عكســى از او منتشر نشده 
بود بالاخره تســليم عكاسان شد. 
بزرگترين قاتل زنجيره اى آلمان كه 
چه در هنگام دستگيرى و چه در 
زمان بازجويى و حضور در دادگاه 
هرگز اجازه انتشار تصوير خود را 
نداده بود بالاخره از مقاومت دست 

كشــيد و تسليم عكاسان شــد. تصويرى كه از اين قاتل زنجيره اى منتشر شده 
اولين تصويرى است كه از او در رسانه ها منتشر مى شود. «نيلز هوگل» 41 ساله 
متهم است در دوران انجام خدمت پرستارى در بيمارستان، 86 بيمار بى گناه را 
با تزريق دوز بالاى داروى قلب ســكته داده اســت. به گفته «جان كومه» رئيس 
پليس شهر اولدنبرگ، هم اكنون اين پرستار قاتل به قتل 86 بيمار اعتراف كرده 
اســت اما احتمال دارد پرونده او از اين هم سنگين تر شود. پرستار قاتل اخيراً در 
بازجويى هاى خود اعتراف كرده اســت كه مقدار زيادى داروى قلب را به بيماران 
خود تزريق مى كرده تا پس از سكته دادن آن ها، بتواند مهارت هاى شخصى خود 
را در احياى بيماران به رخ همكارانش بكشد اما در برخى موارد تلاش هاى او براى 

بازگرداندن بيماران به زندگى با شكست مواجه شده است.

حمام خون در كتابخانه عمومى نيومكزيكو  
خط قرمز: پليس آمريكا از وقوع يك حادثه تيراندازى در كتابخانه اى در ايالت 
نيومكزيكو و كشته شدن چند نفر در اين حادثه خبر داده است.  بنا بر گزارش 
شبكه راشــاتودى، پليس اعلام كرده كه در اين تيراندازى چندين نفر كشته 
و چندين تن ديگر نيز زخمى شــده اند. برخى منابع تعداد زخمى شدگان اين 
حادثه را 6 تن گزارش كرده اند. بنا بر اعلام منابع محلى، يكى از مظنونين اين 
حادثه نيز دستگير شده است. خبرگزارى رويترز تعداد كشته شدگان اين حادثه 

تيراندازى را دو نفر گزارش كرده است.
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قاتل آتنا اصلانى به اعدام 
و قصاص نفس محكوم شد

خط قرمز: دادســتان عمومى و انقلاب اردبيل از صدور 
حكم اعدام و قصاص نفس قاتل آتنا اصلانى خبر داد.

 ناصر عتباتى دادستان اردبيل گفت: قاتل آتنا اصلانى از 
بابت قتل عمد محكوم به قصاص نفس و از بابت تجاوز به 
عنف به اعدام محكوم شده و احكام صادره پس از بررسى 

و تأييد  ديوان عالى كشور قابل اجراست.
عتباتى با اعلام اينكه اين حكم غير قطعى اســت و بايد 
در ديوان عالى كشور بررسى و تأييد شود از صدور حكم 
حبس، شلاق و استرداد اموال به جهت سرقت طلاجات و 
وسايل مقتول نيز خبر داد. دادستان اردبيل با اعلام اينكه 
در متن رأى صادره «اجراى حكم در ملأ عام» قيد شــده 
است گفت: احكام قاتل آتنا اصلانى در شعبه اول دادگاه 

كيفرى يك اردبيل صادر شده است.

سناريوى خونين مرد جوان 
براى پايان يك زندگى

خط قرمز: مرد 30 ساله در يك سناريوى هولناك نامزد 
خود را در فسا به گلوله بست و سپس با شليك گلوله به 
سرش خودكشــى كرد.  سرهنگ على شيبانيان، رئيس 
پليس شهرستان فســا گفت: بعد از ظهر روز سه شنبه 
مردى 30 ساله همسر خود را با شليك سه گلوله اسلحه 

كمرى كشت.
وى افزود: اين جوان چندين ماه قبل به دليل اختلافات 
خانوادگى به وســيله چاقو نامزد خــود را مجروح كرد و 

حدود شش ماه به حبس محكوم شد.
رئيس پليس شهرستان فسا اظهار داشت: اين جوان پس 
از طى دوران محكوميت خود چند روز قبل از زندان آزاد 
شده بود كه با تعقيب كردن نامزد خود از محل كار تا خانه 
با شليك سه گلوله اسلحه كمرى وى را به قتل رساند و 
سپس چند كوچه پايين تر در داخل خودرو پرايد با شليك 

گلوله به سر خودكشى كرد.

خانم دكترمتخصص 
ليزردرمانى فقط ديپلم داشت

خط قرمز: زن 30 ساله كه با داير كردن مطب و معرفى 
خود به عنوان متخصص ليزر درمانى در سمنان فعاليت 
مى كرد، شناسايى و دستگير شد.  سرهنگ غلامحسين 
پاكدامن، رئيس پليس شهرســتان سمنان گفت: در پى 
چندين گزارش از منابع و مخبرين و شــكايت دانشگاه 
علوم پزشكى سمنان مبنى بر فعاليت يك خانم در يكى از 
محلات سمنان در خصوص خدمات بهداشتى براى بانوان، 
ماموران انتظامى ســمنان با حضور در محل اين فرد را 
دســتگير كردند. پاكدامن ادامه داد: در بررسى هاى اوليه 
مشخص شد اين خانم داراى مدرك تحصيلى ديپلم است 
كــه خود را يك متخصص ليزر درمانى معرفى و با اجاره 

يك واحد مسكونى مشغول ارائه خدمات به بانوان بود.
اين مقام انتظامى ادامــه داد: در محل كار اين خانم 30 
ساله لوازم ليزر درمانى، ماساژ، بخور و ماسك هاى مختلف 

كشف و ضبط شد.
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خط قرمز- سعيد كوشافر: بيوه ســياه، زن 40 ساله اى 
كه به قتل دختر 5/5 ســاله فريمانى اعتراف كرده اســت، 
پرده از راز 15 فقره ســرقت طلا و جواهرات دختربچه ها در 

شهرستان هاى تربت جام، تايباد، مشهد و شانديز برداشت.
اين در حالى اســت كه تحقيقات از وى همچنان ادامه دارد 
و مأموران زبده آگاهى در تلاشند تا ابعاد ديگرى از جنايات 

اين زن را افشا كنند.
اين زن 40 ساله كه رحيمه نام دارد و خود نيز 4 فرزند دارد، 
تبعه خارجى اســت كه از استان سيستان و بلوچستان وارد 
كشور شده است، شگرد مجرمانه اين زن بسيار عجيب بود، 
او كه بچه هاى خود را هم همراهش داشت به دختربچه هايى 
كه زيورآلات همراه داشــتند نزديك مى شــود با بهانه هاى 
مختلف از جمله خريد خوراكى يا ديدن چيزهاى جالب آن ها 
را همراهش به نقطه ديگرى از شهر مى كشاند، او سپس در 

فرصتى النگو يا گوشواره هاى دختربچه ها را مى ربود و آن ها را 
در همان نقطه شهر رها مى كرد.

از ديگر سو به دليل همراهى چند بچه با وى كمتر كسى به 
او مظنون مى شد كه او رباينده دختربچه ها يا جواهرات آن ها 
باشد. اين در حالى است كه گزارش هاى متعددى از سرقت 
جواهرات دختربچه ها در شهرهاى مشهد، تايباد و تربت جام 

به دست مأموران مى رسيد.
اما از آنجايى كه هر جنايتكارى بالاخره گرفتار عدالت خواهد 
شد، رحيمه نيز كه نياز به پول داشت چند تكه از جواهرات را 
به مردى مى دهد كه بارها به عنوان راننده او را همراهى كرده 
است و اين مرد چند تكه جواهرات را به طلافروشى آشنايى 

برده و مى فروشد.
همين چند تكه طلا ســرنخى مى شود تا مأموران به تصوير 
مرد جوان دست يافته و پس از رديابى او و بازداشتش به بيوه 

سياه كه سرنخ اصلى تمام جنايات است، برسند.
مأموران پس از ساعت ها عمليات تعقيب و مراقبت سرانجام 
موفق به دســتگيرى رحيمه 40 ساله در مشهدريزه تايباد 
مى شوند تا راز ده ها فقره سرقت طلاجات دختربچه ها و قتل 

بى رحمانه دختر 5/5 ساله فاش شود.
رحيمــه كــه در ابتدا تنها بــه دو فقره ســرقت جواهرات 
دختربچه ها در تربت جام اعتــراف كرده بود در نهايت لب 

به اعتراف گشود و راز قتل دختر فريمانى را هم فاش كرد.
او گفت كه اقدام به ربودن 15 دختربچه كرده و پس از سرقت 

جواهرات آن ها را در حاشيه شهرها رها كرده است.

بيوه سياه در مورد جنايت هولناكش هم اظهار مى دارد: وقتى 
متوجه در باز خانه شدم جلوتر رفتم و نگاهى به حياط خانه 
انداختم، سپس نگاهم را در كوچه چرخاندم كسى در كوچه 

نبود و دخترك تنها در حياط مشغول بازى بود.
بلافاصله وارد حياط شــدم و به دختربچه گفتم كه نياز به 
استفاده از دستشويى دارم و از او خواستم كه من را راهنمايى 
كند، دخترك كه حيران مانده بود من را به طرف ســرويس 
بهداشتى برد پس از آن بود كه با يك حركت سريع او را به 
داخل سرويس بهداشتى كشانده و اقدام به سرقت النگوهايش 
كردم اما دخترك سروصدا مى كرد پس مجبور شدم جلوى 

دهانش را بگيرم. 
در همين لحظه متوجه شدم كه فردى وارد حياط خانه شده 
است، پس با قدرت بيشترى جلوى دهان و بينى دختر 5/5 
ساله را فشار دادم كه مبادا صدايش را كسى بشنود، دقايقى 
بعد كه خاطرم جمع شــد كسى در حياط نيست به خودم 
آمدم و ديدم كه دخترك ديگر نفس نمى كشد، ترسيدم ديگر 
توجهى به گوشــواره هايش نكردم و با سرعت از خانه خارج 

شدم.
پليس البته مرد جوانى كه به عنوان راننده بيوه ســياه را در 

سرقت ها  همراهى مى كرد را هم دستگير كرده است.
پليس بر اين باور است كه احتمال جرم و جنايات ديگر توسط 
بيوه سياه در ديگر شهرستان ها و حتى استان هاى ديگر كشور 
هم وجود دارد و تحقيقات از اين زن تا روشن شدن تمام زوايا 

ادامه خواهد يافت.

اعترافات هولناك عامل سرقت جواهرات دختربچه ها

«بيوه سياه» از لحظه قتل دختر 5 ساله گفت

خط قرمز: زن جوان كه از ترس فاش شدن راز خيانتش، 
با همكارى مرد شــيطان صفت، مادرشوهرش را به قتل 
رسانده بود، وقتى در برابر قضات ايستاد منكر جنايت شد 
و همدستش را قاتل معرفى كرد. اين درحالى بود كه مرد 
جوان نيزقتل را انكاركرد وعروس را قاتل مادرشوهردانست. 
رســيدگى به اين پرونده از ســال 89 و با گزارش ناپديد 
شدن زن 65 ســاله اى به نام «گل صنم» توسط پسرش 
كليد خورد. در حالى كه تحقيقات پليسى در اين باره آغاز 
شده بود، كارآگاهان به عروس اين زن مظنون شده و از او 
بازجويى كردند. اين زن كه ابتدا منكر اطلاع ازسرنوشت 
مادرشــوهرش بــود، وقتى پــى برد پليس با بررســى 
پيامك هايش به راز رابطه شيطانى او و «ناصر»- 36 ساله- 
پى برده است در بازجويى هاى فنى لب به اعتراف گشود و 
راز قتل را فاش كرد. او به كارآگاهان گفت: چند وقتى بود 
كه با مردى به نام ناصر رابطه پنهانى داشتم. يك روز كه 

اين مرد به خانه ما آمده بود مادر شوهرم فهميد. من كه 
بشدت ترسيده بودم موضوع را با ناصر درميان گذاشتم و 
با همدستى او نقشه قتل مادرشوهرم را كشيديم. به اين 
ترتيب ابتدا مادر شــوهرم را به بيرون از خانه كشانديم و 
او را بــه اطراف خيابان مــرزداران برده و خفه اش كرديم 
و سپس جســد را داخل يك چاه انداختيم. البته من او 
را نكشتم بلكه ناصر اين كار را كرد. با اين اعترافات، ناصر 
دســتگير شد و پس از اعتراف به رابطه با اين زن به قتل 
نيز اعتراف كرد.صبح سه شنبه دو متهم براى محاكمه از 
زندان به شعبه ششم دادگاه كيفرى استان تهران منتقل 
شــده و در جلسه اى به رياست قاصى شقاقى و با حضور 
قاضى رستمى -مستشار دادگاه -محاكمه شدند.در ابتداى 
جلسه نماينده دادستان متن كيفرخواست را خواند. سپس 
پســر مقتول خواســتار قصاص قاتل مادرش شد. بعد از 
آن ها ناصر در جايگاه ايستاد و به قضات گفت: من رابطه 

با «مريم» را قبول دارم اما نقشــه قتل مادر شــوهرش را 
خودش كشيد و پيرزن را هم او خفه كرد. من فقط جسد 
را داخل چاه انداختم.درادامه وقتى مريم- 24 ســاله- به 
جايگاه آمد ضمن اعتراف به رابطه اش با ناصر، حرف هاى او 
را كذب خواند و ناصر را به عنوان قاتل معرفى كرد. قضات 
پرونده پس از شنيدن اظهارات متهمان وارد شور شدند تا 

حكم آن ها را صادر كنند.

رازعروس خيانتكار را قتل مادرشوهرش فاش كرد



دربى آسيا ساعت16:30 برگزار مى شود

ديوار آهنى  ايران سد راه  كره   منصوريان به چين رسيد
ورزش: طبق اعلام باشگاه استقلال عليرضا منصوريان  صبح ديروز  
براى حضور در همايش مربيان برتر آسيا وارد شانگهاى چين شد. در 
اين همايش 40 مربى از 20 كشور حضور دارند كه سرمربى استقلال 
هم يكى از حاضران در آن است.برانكو ايوانكوويچ نيز براى شركت در 

اين سمينار دعوت شده بود اما حضورش در اين سمينار منتفى شد.

سرمربى كره جنوبى: توان و قدرت مان 
را نشان مى دهيم

ورزش: شين تائه يونگ، ســرمربى تيم ملى كره جنوبى در نشست 
خبرى پيش از ديدار تيمش مقابل ايران، اظهار داشت: مى خواهيم 
مقابل ايران توان و قدرت كره جنوبى را نشان دهيم. از هواداران كره 
هم انتظار دارم به ورزشگاه بيايند. وى در ادامه افزود: بازيكنان ما از 
روزى كه در تمرين هستند، به خوبى كار مى كنند و شرايط مان بسيار 
خوب است. آن ها همدل هســتند تا به هر قيمتى كه شده، ايران را 
شكست بدهند. من باور دارم كه مى توانيم يك بازى خوب ارائه كنيم 
و اين طلسم را كه نتوانسته ايم در چند ســال اخير ايران را شكست 
بدهيم، از بين ببريم. ما مى خواهيم نشان دهيم كه ايران تاكنون مقابل 

قدرت اصلى ما قرار نگرفته است.

كره قرمز مى پوشد ايران سفيد
الگوبردارى كره اى ها از تماشاگران ايرانى

ورزش: فدراســيون فوتبال كره جنوبى جهت شارژ روحى بازيكنان 
تيم ملى اين كشــور براى بازى با ايران تصميم به توزيع رايگان 60 
هزار تى شــرت قرمز رنگ همراه با پرچم هايى به همين رنگ گرفت 
تا به نوعى شــاگردان كى روش را تحت تاثير قرار دهند.طبق نوشته 
رسانه هاى كره اى، هواداران فوتبال در كره جنوبى براى اولين بار در 
يك بازى ملى پيراهن هاى يكدست قرمز رنگ را به تن مى كنند كه 
اين اتفاق برگرفته از مشكى پوشان ايرانى در بازى رفت مرحله نهايى 
انتخابى جام جهانى 2018 روســيه از گروه A آسيا است. بازيكنان 
تيم ملى فوتبال كره جنوبى در بازى امروز برابر ايران با پيراهن هاى 
قرمز رنگ به ميدان مى آيند و شــاگردان كارلــوس كى روش نيز با 

پيراهن هايى به رنگ سفيد در زمين حاضر خواهند شد.

تمجيد سايت اسپانيول از فرهاد مجيدى
ورزش:  سايت باشگاه اسپانيول در گزارشى به روند حضور فرهاد مجيدى، 
ستاره سابق تيم استقلال تهران و ملى پوش اسبق كشورمان در كمپ 
تمرينى خودش پرداخت. در بخشى ازاين گزارش آمده است: مجيدى 
فصل 2000-1999 در راپيدوين توپ مى زد اما بيشتر دوران بازى خود را 
در آسيا سپرى كرده و در جمع هواداران استقلال  يك اسطوره به حساب 
مى آيد. او در لندن دوره هاى مربيگرى را زير نظر فدراسيون فوتبال انگليس 
سپرى كرد. باشگاه اسپانيول مطمئن است حضور مجيدى به گسترش 

برند باشگاه در آسيا كمك مى كند.

برانكو به عهدش وفا كرد
ورزش سه: سرمربى كروات سرخپوشان طبق قولى كه داده بود، امروز 
تيمش را در ديدارى تداركاتى به مصاف شــهداى البرز خواهد فرستاد. 
برانكو ايوانكوويچ چندى پيش با حضور در مركز خيريه اى در كرج و در 
حاشيه بازديد از آن، قول داده بود تا ديدارى تداركاتى در اين شهر برگزار 
كرده و عوايد حاصل از آن را به كودكان بى سرپرست اين خيريه اختصاص 
دهند.با توجه به تعطيلى ليگ و طبق برنامه صورت گرفته، اين تيم امروز 
در كرج و در ديدارى تداركاتى به مصاف شهداى البرز خواهد رفت تا برانكو 

طبق عهدى كه اعلام كرده بود، عوايد آن را اختصاص به اين خيريه دهد.

اختر: استقلالى ها بازگشت مگويان را 
فراموش كنند

ورزش: پس از مصدوميت منتظرى اخبارى از بازگشت قريب الوقوع 
مگويان مدافع ارمنى به استقلال منتشر شد. اختر كه مدير برنامه هاي 
مگويان است نظرى برخلاف اين خبرها داشت و گفت: به تنها چيزى 
كه فكر نمى كنيم بازگشت مگويان به استقلال است. با اين مردانگى 
كه آقايان مدير فنى و سرمربى يعني بهتاش فريبا و عليرضا منصوريان 
انجام دادند اصلا ارزش اين را ندارد كه مگويان به استقلال برگردد. 
لطف كنند مگويان را فراموش كرده و به گزينه هاى ديگرى فكر كنند.

هفته دهم ليگ برتر فوتسال
تقابل صدر نشين و قعر نشين در تبريز

حميد رضا خداشناس: هفته دهم ليگ برتر فوتسال عصر امروز و از 
ساعت 18 به طور همزمان به طور كامل برگزار خواهد شد . در مهم ترين 
بازى اين هفته مس سونگون  كه با 24 امتياز صدر نشين ليگ برتر است 
ميزبان هيئت فوتبال قم خواهد بود كه با 4 امتياز قعر نشين مسابقات تا 
اين هفته است . شاگردان على افضل كه امسال عزم خود را براى قهرمانى 
جزم كرده اند در سالن پورشريفى تبريز با حضور طرفدارانشان به نظر مى 
رسد كار دشوارى را براى ادامه صدرنشينى نداشته باشند هر چند كه تيم 
فانوس بدست هيئت فوتبال قم براى رهايى از قعر جدول مسلما دست به 
بازى انتحارى خواهد زد. در يكى ديگر از ديدارهاى مهم اين هفته فرش 
آرا از ساعت 18در مشهد   ميزبان مقاومت البرز است شاگردان خبيرى اين 
فرصت را در اختيار دارند كه با شكست مقاومت و پيروز نشدن تاسيسات 

مقابل مقاومت قرچك به رده سوم صعود كنند.
برنامه كامل بازى ها: 
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پارسيان شهر قدس - گيتى پسند 

 پايان محروميت حاتمى 
ورزش:  طبق اعلام مســئولين كميته اخلاق فدراســيون فوتبال 
محروميت فرزاد حاتمى به پايان رســيده و مهاجم تراكتورســازى 
مى تواند در بازى با پديده سرخپوشــان را همراهى كند. حاتمى دو 
جلسه از همراهى سرخپوشان محروم بوده كه با توجه به غيبت در دو 
بازى قبلى مقابل نفت و سايپا دوران محروميت خود را سپرى كرده و 
مشكلى براى حضور در مسابقه جام حذفى مقابل پديده و همينطور 
ادامه بازى هاى ليگ نخواهد داشت.حاتمى و اميرحسين صادقى به 
دليل درگيرى در محل هتل اسكان تيم هاى خود با راى كميته اخلاق 

با محروميت مواجه شده بودند.

ضد حمله

عنايتى: از اولتيماتوم متنفرم
ايسنا: مهاجم پيشــين اســتقلال درباره اولتيماتوم هيئــت مديره باشگاه 
اســتقلال به منصوريان، تصريح كرد: از واژه اولتيماتوم متنفرم و نبايد چنين 
كارى انجام شــود زيرا به هيچ وجه آن را قبول ندارم. سه سال پيش عبداالله 
ويسى تيمش در پلى آف جواز باقى ماندن در ليگ برتر را گرفت و فصل بعدش 
قهرمان شد. وقتى كارى را به كسى مى سپاريم بايد به او اعتقاد داشته باشيم. 
براى مربيان بزرگ دنيا چون گوارديولا و مورينيــو نيز چنين اتفاقاتى افتاده 

است. 
مربيگرى يك چالش است البته در ايران روز خوب و بد دارد و مدت آن تنها يك 
هفته است. اگر يك هفته ببرى به تو لقب مورينيو مى دهند و اگر ببازى به عنوان 
بدترين مربى شناخته مى شــوى. اين احساســى بودن ايرانيان است كه باعث 

مى شود چه مواقعى تحت فشار قرار بگيريم.

طاهرى : فاصله زيادى 
تا تاريخ سازى نداريم

سايت پرسپوليس: مدير عامل پرسپوليس ديروز در صحبت هاى خود در جمع 
سرخپوشان خطاب به آن ها اظهار داشــت: بازى برگشت برابر الاهلى يك بازى 
سرنوشت ساز است و شما خود به خوبى به اين مسئله واقف هستيد. اين بازى در 

مسير تاريخ سازى شما قرار دارد.
 شما، همه زحمت كشيديد و با تعصب و توانايى خود تا اينجا رسيده ايد و تا همين 
جا كارهاى بزرگى انجام داده ايد و اقتدار و احترام به پرسپوليس و خوشحالى به 
هواداران بازگشته است. على اكبر طاهرى ادامه داد: بايد قدر اين ها و فرصتى كه 
داريم را بدانيم. با جديت تمرينات را دنبال كنيد. به ويژه در آسيا بازى هاى دشوار 
و حريفان سختى داريم ولى شما قبل از اين توانايى انجام اين كار سخت را از خود 

نشان داده ايد و فاصله زيادى با تاريخ سازى نداريد. 14

تلگرامى

1

     بازيكنان تيم ملى كره كه ديروز براى يك تمرين سبك به كمپ تيم هاى ملى 
آمده بودند، در مواجهه با خبرنگاران ايرانى صعود به جــام جهانى را به آنها تبريك 

گفتند.
    مهدى تاج كه كارهاى مربوط به فدراسيون فوتبال را پيگيرى مى كرد، بامداد 

ديروز راهى سئول كره جنوبى شد تا در كنار تيم ملى حضور داشته باشد. 
    دى ماريا ستاره آرژانتينى 29 ساله كه سابقه 4 سال بازى براى رئال را هم در 
كارنامه دارد، اين روزها در اردوى تيم ملى كشــورش براى دو بازى حساس از دور 
مقدماتى جام جهانى برابر اروگوئه و ونزوئلا حضور دارد. در عين حال او منتظر روشن 

شدن وضعيتش در پارى سن ژرمن است.
    اسكاى اســپورتس مدعى شد كه رحيم استرلينگ كه شــايعه حضورش در 
آرسنال به عنوان بخشى از قرارداد سانچس مطرح شــده بود، به جمع توپ چى ها 

اضافه نمى شود.

    كوين دى بروين، هافبك منچسترســيتى مدعى شــد كــه اگر تيمش به 
دنبال جذب الكســيس سانچس باشد، تمام تلاشــش را براى به خدمت گرفتن 

او خواهد كرد.
    لوكاس واســكز، مهاجم رئال مادريد معتقد اســت كه هم تيمى اش، ماركو 

آسنسيو، روزى توپ طلا را خواهد برد.
   دادگاه حكميت ورزشى حكم فيفا عليه تيم ملى بوليوى را تاييد كرد تا شانس 

صعود مستقيم آرژانتين به جام جهانى 2018 همچنان در خطر باشد.
  كارل هاينز رومينيگه، رئيس باشــگاه بايرن مونيخ به تمجيــد از رئال مادريد 

پرداخت و مدعى شد كه اين تيم از رقبايش جلوتر است.
     به نظر مى رسد شكست هاى متوالى آرسنال باعث كاهش اعتماد بازيكنان اين 

تيم نسبت به آرسن ونگر شده است.
    ليونل مسى، فوق ستاره آرژانتينى بارسا قصد دارد از عدم تمديد قرارداد خود 

براى امضاى قرارداد با دى ماريا استفاده كند.
    كادر پزشكى پرسپوليس در جلســه اى كه با برانكو داشت،خيال وى را راحت 
كرد و اذعان كرد،مصدوميت مسلمان جدى نيست و مى تواند در تركيب سرخپوشان 

پايتخت مقابل گسترش فولاد تبريز قرار گيرد.
   روزنامه هاى كره  اى مطالب خبرگزارى  ها و وب ســايت هاى خبرى مهم ايران 
را ترجمه كرده و منتشر مى كنند و به همين دليل سرمربى تيم ملى كره جنوبى نيز 

مطالعه آنها را ممنوع اعلام كرده است.
   حميدرضا طاهرخانى بازيكن جوان پرسپوليس به تيم ملى جوانان دعوت شد.

   محمد نورى كه مصدوم است   فعلاً مشغول دوى نرم  است، اما به احتمال خيلى 
زياد نمى تواند تراكتورسازى را مقابل پديده همراهى كند.

    فدراسيون فوتبال طى حكمى اعلام كرد: آرام طبع سهميه ليگ برترى نيست 
و به عنوان سهميه آزاد مى تواند به تيم جديدش بپيوندد.
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ورزشـــى

سينا حسينى : يكى از جدى تريــن موضوعاتى كه باعث كدورت 
ميان كادر فنى اســتقلال و تيم پزشكى اين باشــگاه شد ماجراى 
استخدام بازيكنان غير آماده بود. نوروزى كه به عنوان مدير پزشكى 
استقلال فعاليت هاى پزشكى و سلامت بازيكنان را دنبال مى كرد 
از نخستين روزهاى فصل نقل و انتقالات با منصوريان دچار چالش و 
كشمكش بود تا مانع از جذب بازيكنان مسئله دار شود اما منصوريان 
با پافشــارى بيش از اندازه تاكيد داشــت كه افــرادى چون پژمان 
منتظرى، مجتبى جبارى و برخى بازيكنانى كه ســابقه مصدوميت 

طولانى داشتند به عضويت تيم در بيايند.
كشمكش و درگيرى منصوريان و نوروزى، زمينه جدايى و قهر تيم 
پزشكى را به وجود آورد تا جايى كه تيم بدون پزشك به ارمنستان 
رفت و عضو كادر پزشــكى سابق باشــگاه راه آهن به عنوان پزشك 

موقت انتخاب شــد اما در ادامه دوباره بازار آشتى و آشتى كنان راه 
افتاد تا ستوده و نوروزى دوباره در كنار استقلالى ها حضور پيدا كنند.

با وجود بازگشت نوروزى و ستوده نكته بحث برانگيز اينجا بود كه تيم 
پزشكى در مذاكرات خود به مديران باشگاه اعلام كرد كه تضمينى 
براى جلوگيرى از مصدوميت هاى احتمالى وجود ندارد اما منصوريان 
در پاسخ به اين ادعا اعلام كرد هيچ مشكلى به وجود نخواهد آمد اما 
مصدوميت محسن كريمى و سجاد شهباززاده نشان داد كه استقلال 

از نظر مصدوميت با چالش بسيار بزرگى رو به رو است.
با اين حال منصوريان اصرار داشــت كه «مك درمورت » در فرايند 
ايجاد مصدوميــت ها بى تاثير بوده و ســاز و كار بدنســازى كاملا 
استاندارد و حرفه اى ســپرى شده اســت، اما زمزمه هاى پنهانى 
بازيكنان بيانگر اين بود كه وى به دليل اصرار منصوريان مبنى بر بالا 

بردن قواى جسمى بازيكنان از متدهاى بدنسازى سنگين و فشرده 
استفاده كرده است و همين امر سبب شــده درصد آسيب پذيرى 
بازيكنان به شــكل ويژه اى افزايش يابد. در اين بين اعتراض نيمه 
رسمى برخى از اعضاى كادر پزشكى از ديد رسانه ها پنهان ماند چون 

منصوريان علاقه اى نداشت اين اتفاق به سوژه رسانه هاى گروهى 
تبديل شــود تا مانعى براى فعاليت بدنساز تيمش به وجود بيايد اما 
يكى از نزديكان باشگاه استقلال مى گويد: اعضاى كلينيك استقلال 
پس از بازگشت دوباره به مجموعه تيم و بررسى شرايط موجود پيش 
بينى كرده بودند كه با اين وضعيت بازيكنان مسن و پا به سن گذاشته 
در خطر مصدوميت هــاى جدى قرار دارند از ســويى ديگر برخى 
بازيكنان نظير پژمان منتظرى و مجتبى جبارى بر اســاس شرايط 
فيزيكى قابليت تحمل اين سطح از فشار را ندارند لذا خطر مصدوميت 

به شدت آنها را تهديد مى كند.  
حالا اما شرايط كاملا متفاوت است ، با مصدوميت پژمان منتظرى 
و دورى چهار هفته اى او دغدغه ها در ارتباط با سرنوشت بازيكنان 
استقلال به شدت نگران كننده است و اين پرسش براى علاقمندان به 
وجود آمده كه پس از مصدوميت محسن كريمى، سجاد شهباززاده، 
فرشــيد اســماعيلى ، پادوانى ، قائدى و منتظرى نفرات بعدى چه 
كسانى هستند ؟ آيا كابوس مصدوميت بر شانه مجتبى جبارى هم 
خواهد نشست تا كلكسيون مصدومان سريالى استقلال تكميل شود؟

ورزش: به نقل از سايت بلژيكى DHNET، كاوه رضايى، مهاجم 
ايرانى تيم شارلوا، در بازى اين هفته  تيمش موفق شد دو گل به 
ثمر برساند تا نگاه ها را به خود در ليگ بلژيك خيره كند و مورد 

تمجيد كارشناسان فوتبال اين كشور قرار گيرد.
مهاجم ايرانى كه در فصل نقل  و انتقالات تابستانى به تيم شارلوا 
بلژيك پيوست، بعد از درخشش در بازى اين هفته  در مصاحبه با 

يك سايت بلژيكى به سوالات خبرنگار آن پاسخ داد .

* كاوه احساست بعد از اين بازى ديوانه وار چيست؟
اول از همه بايد اين را بگويم كه خيلى خوشحالم كه براى تيمم 
موثر واقع شدم و توانستم دو گل به ثمر برســانم ولى مهم تر از 
گلزنى، خوشحالم كه تيمم توانســت پيروز شود چون پيروزى 

مهمى را كسب كرديم. 
* تازه چند ماه است كه در شارلوا حضور داريد  ولى انگار 

به فضاى اين تيم عادت كرده ايد. در اين باره  براى ما بگو.
بله درست مى گوييد من احســاس خيلى خوبى دارم. با اعتماد 
به نفس زيادى به شــارلوا آمده ام. خيلى مثبــت انديش بودم و 
از تصميمى كه گرفتم خوشــحالم. با وجود مشــكل زبان، هم 

تيمى هايم استقبال خوبى از من كردند. 
* از انتخاب شارلوا براى ما بگو.

وقتى به شارلوا پيوستم خيلى ها در ايران به اين تصميم من خرده 

گرفتند و وقتى برخى از مردم ديدند كه من دو بازى اول را از روى 
نيمكت ذخيره ها شروع كردم به انتقاد از من پرداختند و  گفتند 
 استقلال را ترك كردم كه نيمكت نشين شــوم. خوشحالم كه 
خودم را در زمين مسابقه ثابت كردم و نشان دادم ترك تيم فوتبال 

استقلال و پيوستن به شارلوا تصميم درستى بود.
* به نظر مى رسد مربى شما اعتقاد زيادى به تو و بازى ات 

دارد. درست است؟
بله. درست است خيلى خوشحالم كه او از من حمايت مى كند. 
من در تركيب تيم مثل يك ماهى در آب هستم و اميدوارم همين 

طور هم ادامه  دهم .
* تاكنون دو گل در ليگ بلژيك به ثمر رسانده اى. فكر 

مى كنى چه تعداد گل تا پايان فصل به ثمر برسانى؟
من ترجيح مى دهم كه جواب اين سوال را پيش خودم نگه دارم. 
فقط اين را مى گويم كــه آدم جاه طلبى هســتم و اگر بتوانم به 

اهدافى كه براى خودم ترسيم كرده ام برسم راضى خواهم بود.
* در پايان درباره دعوت نشدن به تيم   ملى ايران و بازى 

با اين تيم بگو.
هميشه برايم افتخار است كه براى تيم   ملى ايران بازى كنم و از 
پيراهن و پرچم كشــورم دفاع كنم. اميدوارم كه جزئى از تيمى 
باشم كه به جام جهانى مى رود تا بتوانم در جام جهانى تيم   ملى  

فوتبال ايران را همراهى كنم.

ورزش:  به نقل از سايت AFC، تيم هاى  ملى فوتبال ايران 
و كره جنوبى پنج شنبه در انتخابى جام جهانى 2018 روسيه 
ديدار برگشت خودشان را در ورزشگاه سئول برگزار مى كنند. 
مهدى طارمى، مهاجم تيم   ملى فوتبال ايران كه در بازى هاى 
گذشته تيم   ملى گل هاى خوبى را به ثمر رسانده است، پيش 
از ديدار با كره جنوبى به صحبت پرداخت و درباره گلزنى برابر 
تيم   ملى فوتبال ازبكستان، گفت : قبل از مسابقه با ازبكستان 
دوستم كريم انصارى فرد به من گفت  كه گلزنى خواهم كرد. 
به همين خاطر وقتى گلزنى كردم به سمت نيمكت رفتم تا او 
را در آغوش بگيرم، ولى نتوانستم او را پيدا كنم، چون پشت 
دروازه  در حال  گرم كردن بود. هر چند كه بعد از پايان مسابقه 

تمام بازيكنان جشن صعود به جام جهانى را برگزار كردند.
طارمى  اضافه كرد: ما برابر تيم   ملى فوتبال ازبكستان يك بر 
صفر جلو بوديم كه توانســتيم گل دوم را هم به ثمر برسانيم 
و پيروزى مان را مسجل كنيم. خوشحالم كه براى اولين بار 
دو صعود پياپى به جام جهانى را تجربــه مى كنيم. اين يك 
دستاورد تاريخى اســت كه من جزئى از آن هستم و بسيار 
افتخار مى كنم و احساس غرور دارم كه من هم جزئى از اين 

موفقيت تاريخى هستم.
مهدى طارمى 25 ساله در سال 2015 براى اولين بار به تيم  

 ملى فوتبال ايران دعوت شد و  توانسته با بازى هاى خوب در 
تيم فوتبال پرسپوليس حضورش را در تيم   ملى تثبيت كند.

طارمى همكارى خوبى با سردار آزمون در تيم   ملى پيدا كرده 
كه البته در بازى با كره جنوبى نمى توانيم همكارى اين دو را 
ببينيم، چون آزمون به دليل مصدوميت  مسابقه را از دست 

داده است.
مهاجم گلزن پرسپوليس و تيم   ملى فوتبال درباره همكارى 
با سردار آزمون، گفت : از روز اول  كه به تيم   ملى دعوت شدم 
رابطه خيلى خوبى با سردار داشتم. البته بايد اين را بگويم كه با 
همه هم تيمى هايم رابطه خيلى خوبى دارم، ولى بيشتر به اين 
خاطر كه سردار هم سن و سال من است رفقاى خوبى براى 
يكديگر در تيم   ملى هستيم. همچنين همكارى خوبى هم با 
او در زمين دارم. من شخصيت سردار را خيلى دوست دارم و 

فوتبال بازى كردنش را هم خيلى مى پسندم.
مهاجم تيم   ملى فوتبال ايران در پايان،  اضافه كرد: در تيم   ملى 
مهم كسب پيروزى اســت، نه اين كه چه كسى گلزنى كند. 
البته كه اگر گل بزنم خوشحال خواهم شد. مهم اين است كه 
ما در كنار يكديگر صعود به جام جهانى را تجربه كرده ايم و به 
بزرگترين رويداد فوتبالى جهان راه يافته ايم. باقى موارد يعنى 

گل زدن اهميت جانبى دارد.

كى روش: اميدوارم بهترين تيم به 
همراه ايران صعود كند

ورزش: كارلوس كى روش در نشســت خبــرى پيش از 
ديدار كره جنوبى - ايران اظهار داشت: به همه خبرنگاران 
خيرمقدم مى گويم. مايه خرســندى و افتخار است كه در 
جمع شما حضور دارم. حضور تعداد زياد خبرنگاران نشان 
مى دهد اين بازى بسيار مهم اســت و رسانه هاى ايرانى و 

كره اى به شدت به اين بازى اهميت مى دهند.
وى ضمن يادآورى اينكه كــره جنوبى به نيمه نهايى جام 
جهانى راه يافته اســت، افزود: حضور پرتعداد خبرنگاران 
نشان دهنده اين است كه كره جنوبى به چه دليل هشت 
بار به مسابقات جام جهانى راه يافته و دو بار قهرمان آسيا 
شده اســت. اين تيم همچنين به نيمه نهايى جام جهانى 
هم راه پيدا كرده اســت. ما از بازى با كــره ياد مى گيريم. 
هربار فرصت رويارويى با كره براى ايران به دست مى آيد 
ما از اين فرصت براى پيشرفت و يادگيرى بيشتر استفاده 

خواهيم كرد. 
ســرمربى تيم ملى با بيــان اينكه «بهتريــن تلاش مان 
را مى كنيم تا بتوانيــم كره جنوبى را شكســت دهيم»، 
خاطرنشان كرد: ما از كره شناخت كامل داريم و مى دانيم تا 
الان يازده گل زده اند كه 9 گل آن در چهار بازى اخير بوده 
است. در تمام بازى هاى خانگى هم پيروز شده اند، اما ما هم 
تيم ايران هستيم و ركوردهاى خودمان را داريم. اميدواريم 
با ارائه فوتبالى خوب و برتر كره را شكست دهيم. در واقع 
وظيفه داريم پيروز شويم. به عنوان تيمى كه حضورمان در 
جام جهانى قطعى شده، وظيفه داريم تمام سعى خود را 

انجام دهيم تا پيروز شويم.
وى در پاسخ به اين پرسش كه ترجيح مى دهيد كدام تيم 
همراه ايران به جام جهانى بــرود، افزود: در فوتبال خوب 
نيست احساســات مان را مطرح كنيم، چون اين حركت 
غيرمحترمانه خواهد بود. اميدوارم بهترين تيم به همراه 
ايران به جام جهانــى صعود كند، چون ايــن موضوع به 

افزايش سطح فنى در فوتبال آسيا كمك خواهد كرد.
سرمربى تيم ملى درباره ركورد ايران در گل نخوردن در 
مقدماتى جام جهانى 2018 روســيه اظهار داشت: اين 
ركورد يك افتخار براى ماست، اما باعث نمى شود بازى 
را جدى نگيريم. اتفاقاً وظيفه ما را ســنگين تر مى كند. 
ما براى بازى با كره احترام زيادى قائل هستيم. اين تيم 
بازى هاى خانگى اش را برده و ما مثل بازى هاى گذشته، 
مســابقه را جدى مى گيريم و مى دانيم كــه اين بازى 
مرگ و زندگى براى ماست.اين بازى  براى ما مى تواند 

تاريخ ساز باشد. 

 مى خواهم در جام جهانى بازى كنم

كاوه رضايى: جدايى از استقلال كار درستى بود
 مهم پيروزى است نه گلزن

طارمى: افتخار مى كنم كه جزئى از موفقيت تاريخى ايرانم

 هشدار نوروزى به منصوريان جدى گرفته نشد 
آيا مصدوم بعدى استقلال جبارى خواهد بود! 

 فوتبال  حميد رضا عرب  بهترين خط 
حمله گروه A انتخابى جام جهانى آسيا متعلق 
به كره جنوبى اســت. تيمى كه عصر امروز در 
ورزشــگاه جام جهانى شهر ســئول آخرين 
اميدهايش براى صعود مستقيم به جام جهانى 

2018 روسيه را جستجو خواهد كرد. 
آيا كره جنوبى مى تواند طلسم نبردن ايران 
را كه در سال هاى اخير مانند بختك روى 
شانه هايش افتاده بشكند؟ كره اى ها با اين 
اميد كه ايران بازى عصر امروز را جدى نمى 
گيرد در پى جبران تمام ناكامى هاى خود 
مقابل فوتبال ايران هستند تا شايد جايگاه 
دوم را از كــف ندهند غافــل از اينكه تيم 
ملى ايران با هر آرايشــى دراين بازى قرار 
بگيرد ابتدا گل نخوردن را اولويت قرار مى 
دهد كه اين حربه در مقابل تمام تيم هاى 
آسيايى موفق بوده و به واقع مى بينيم كه 
هيچ تيمى تا به امروز موفــق به بازكردن 
دروازه ايران در جدال هاى رو در رو نشده 

است. ديوار آهنين ايران مقابل كره جنوبى 
بى شــك آزار دهنده ترين بخش ماجراى 
بازى امروز است و كره اى ها هر قدر هم كه 
به خط آتش خود بنازند و خود را متفاوت 
بدانند اما بعيد است كه قابليت عبور از اين 
لايه هاى دفاعى ســخت و محكم را داشته 
باشند. كره اى ها اما براى صعود  بايد حتما 
پيروز بازى عصرامروز باشند چرا كه با توجه 
به ديدار نســبتا راحتى كه ازبك ها مقابل 
چين حذف شــده دارند، بعيد نيســت كه 
مردان ديار آســياى ميانه بتوانند 3 امتياز 
آن بازى را به چنگ آورند كه در اين شرايط 
ازبك ها جاى كــره را در رتبه دوم خواهند 
گرفت و آنگاه در بازى هفتــه آينده كه از 
كره اى ها ميزبانى خواهند كرد حتى با يك 
تســاوى هم  مى توانند به عنوان تيم دوم 

به طور مستقيم راهى جام جهانى شوند. 
كى ســونگ يئونــگ بازيكن مطــرح كره 
اى ها كــه براى ســوانزى بازى مــى كند با 

وجود مصدوميت يكى از اميد هاى شــين 
تائه ســرمربى بومى كره اى هاســت. سون 
هيونگ ميــن بازيكن كنونى تيــم تاتنهام 
را هم بايــد يكى ديگر از شــاخص هاى تيم 
ملى كره جنوبى ناميد.ايــن بازيكن درخط 
حمله بازى مى كند و كــره اى ها اميد هاى 
بسيارى به گلزنى او در برابر ديوارآهنين دارند. 
گرچه نبايد فراموش كنيم تيــم ملى ايران 
با برخــوردارى از بازيكنانى بين المللى هيچ 
كم وكاســتى در برابراين كره احساس نمى 
كند و ازهمه مهم تر اينكه مردى فوق العاده 

جسور، كاربلد و ماجراجويى همچون كارلوس 
كى روش را روى نيمكت خود مى بيند. 

A برنامه مسابقات روز پنجشنبه در گروه
كره جنوبى - ايران ساعت 16:30

سوريه - قطر ساعت 16:30
چين - ازبكستان ساعت 16:30
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 دو و ميدانى  ورزش سه  اردوهاى تيم ملى 
دو و ميدانى ايران براى حضور در رقابت هاى داخل 
ســالن تركمنســتان در اروميه آغاز شده است؛ اما 
ابتداى اين تمرينات با حاشــيه همراه بود. حســن 
تفتيان سريع ترين مرد ايران درخواست اعزام مجدد 
به فرانســه را كرده است و ســازمان تيم هاى ملى 
تشــخيص داده تا او همراه ساير ملى پوشان تمرين 
كند كه در نهايــت تفتيان ترجيــح داد به صورت 
انفرادى تمرين كند. تيمور غياثى رئيس ســازمان 
تيم هــاى ملى در خصــوص وضعيــت تفتيان مى 
گويد: « با توجه به برگزارى اردوى تفتيان در كنار 
اون تانون گاى در مشهد؛ اتمام مدت اردوى 2 هفته 
اى و بازگشــت مربى اش به فرانسه، او اصرار دارد تا 
در مدت باقيمانده به آغاز مسابقات تركمنستان به 
فرانســه ســفر كرده و تمريناتش را در آنجا سپرى 
كند. حتى پس از تماس با ايشان در خصوص حضور 
در جلســه و تصميم گيرى براى برنامه ها، از آمدن 
به جلســه امتناع ورزيده و تاكيد بر اعزام به فرانسه 
دارد. از آنجا كه اين موضوع در ســازمان تيم هاى 
ملى فدراســيون دو و ميدانى مــورد بحث و تبادل 
نظر قرار گرفته، تصميم براى اعزام با شــرايط فعلى 
تفتيان به فرانسه منتفى اســت و او نيز بايد همانند 
ديگر ملى پوشــان در داخل كشــور بــه تمرينات 
آماده ســازى خود بپردازد. البته اعزام يا عدم اعزام 
تفتيان به اردوى تداركاتى فرانسه منوط به حضور 
او در فدراســيون دو و ميدانى و ارائه توضيحات به 
سازمان تيم هاى ملى است و در نهايت نيز سازمان 
تيم هاى ملى در خصوص اعزام به فرانســه تصميم 

خواهد گرفت.»
غياثى در ادامه گفت: « حمايت هاى ويژه اى از تفتيان 
در راســتاى ارتقاى ركورد 100 متر ايران شد و پس 
از ثبت ركورد 10,04 ثانيــه اى كه با مربيگرى احمد 
رمضان زاده، مربى دلسوز و پر تلاش دو و ميدانى ايران 

كسب شد، ســعى كرديم با به خدمت گرفتن مربى 
خارجى و در اختيار گذاشتن امكانات ويژه و حمايت 
هاى بيش از پيش به ركورد مطلوبى دست يابيم، اما تا 
كنون ركوردهاى او با ارزيابى هاى به عمل آمده سير 
نزولى داشته است. كســب مدال ارزشمند تفتيان در 
رقابت هاى قهرمانى آسيا كه با ركورد 10,25 ثانيه و 
در شرايط خاصى به دست آمد قابل احترام است؛ ولى 
غافل از اين امر نباشيم كه تعدادى از دوندگان مطرح 
آســيايى كه در رقابت هاى اخيــر جهانى نيز حضور 
داشتند و عملكرد به مراتب بهترى از تفتيان داشتند، 

در هند غايب بودند.»
رئيس ســازمان تيم هاى ملى در پايان گفت: « 

ســازمان تيم هاى ملى فدراسيون دو 
و ميدانى چتر حمايــت از جوانان 

افتخار آفرين اين مرز و بوم را باز 
كرده است و نگاهى يكسان 

براى همه دارد. ورزشكاران 
مطرحى چون احســان 
حدادى كه كلكسيونى 
از افتخارات المپيك، 
جهانــى و آســيايى 
دارد تا به حال براى 

فدراسيون شاخ و 
شانه نكشيده و 

هميشــه هم 
ن  ا د ر قــد
زحمات و 

ى  يت ها حما
مسئولين بوده 
اند. اما اين امر 

تاســف بــار و 
بــه دور از اخلاق 

گرايــى و حرفــه 
اى گــرى در ورزش 

اســت كه يك 

قهرمان مغرورانه براى ســازمان مدعى 
شود. ورزشكارانى چون ثمرى، كيهانى، 
قاسمى، صميمى و ديگر افتخار آفرينان 
دو و ميدانــى كه تاكنون بــه عنوان هاى 
خوبى در عرصه هاى بين المللى رسيده اند، 
تواضع و فروتنى را سرلوحه كار خود قرار داده اند. 
اميدوارم كه تفتيــان در تصميم گيرى براى روند 
عمر قهرمانى اش تجديد نظر كند و افتخارات مهم 
و بسيارى را براى خانواده دو وميدانى 

ايران به ارمغان آورد.»

مستند 
سريك 

جولان سردار آزمون در 
كورس سواركارى تهران

ورزش: مستند اسب قهرمان با حضور ســردار آزمون و كارگردانى 
بهاره افشارى در مجموعه سواركارى نوروزآباد آغاز شد.

«سريك» اســب قهرمان و شــماره يك اين روزهاى كورس سواركارى 
تهران حالا بيشتر از هميشه در چشم هاست و بعد از قهرمانى هاى پى در 
پى خود به يكى از مطرح ترين اسب هاى كورسى تبديل شده است. اين 
اسب همان اسبى است كه سردار آزمون به خاطر او هفته ها در كورس 

هاى سواركارى حاضر مى شود و تعصب زيادى روى او دارد. مالك 
«سريك»سردار آزمون است و او در اين مدت بارها اسب مورد 

علاقه خود را در كورس هاى مختلف فرستاده و حالا او 
به يكى از مطرح ترين ها تبديل شده است.

جانشين 
داورزنى در واليبال 

كيست؟
ورزش سه: در شــرايطى كه چند ماهى اســت محمدرضا داورزنى از 

فدراسيون واليبال به وزارت ورزش كوچ كرده و در يك پست كليدى به نام 
معاونت قهرمانى و حرفه اى وزارتخانه فعاليت مــى كند؛ هنوز تكليف واليبال 

نامشخص است.  حالا با ابقاى ســلطانى فر در وزارت ورزش، داورزنى هم به كار 
خود در اين وزارتخانه ادامه مى دهد و ديگر نمى تواند به صورت قانونى سرپرست 
فدراسيون واليبال باشد.  به زودى احتمالا از سوى وزير ورزش سرپرست جديدى 
براى فدراسيون انتخاب مى شود؛ ســپس انتخابات هم به فاصله چند ماه برگزار 
خواهد شد. برخى از رسانه ها از بهروز منتقمى، مديركل منابع انسانى وزارت 

ورزش به عنوان سرپرســت جديد فدراســيون واليبال نام برده اند. فعلا 
ضيايى، نايب رئيس فدراسيون واليبال گزينه اول وزارت ورزش براى 

سرپرستى اين فدراسيون محسوب مى شود.

تصميم گيرى بعد از بازى هاى داخل سالن تركمنستان
فرصت دوباره به كادر فنى كشتى آزاد

ورزش :  شوراى فنى تيم هاى ملى كشتى آزاد در جلسه ديروز ضمن 
ابراز نارضايتى از نتايج حاصله در مســابقات جهانى فرانسه، تصميم 
گيرى درخصوص ادامه همكارى با كادر فنى تيم ملى كشــتى آزاد 
بزرگســالان را به بعد از برگزارى بازى هاى داخل سالن آسيايى در 

تركمنستان موكول كرد.
نشست شــوراى فنى تيم هاى ملى با حضور منصور برزگر، ابراهيم 
جوادى، على بيات، محمد حسين محبى، عسكرى محمديان، حسن 
حميدى و مجيد خدايى برگزار و پس از ارائه گزارش توســط محمد 

طلايى سرمربى تيم ملى تصميمات زير اتخاذ شد.
شوراى فنى در اين جلسه با تاكيد بر برگزارى رقابت هاى انتخابى به 
عنوان مبناى اصلى پوشيدن پيراهن تيم ملى در خصوص ارزيابى خود 
در خصوص عملكرد تيم ملى كشتى آزاد بزرگسالان در فرانسه اعلام 
كرد: نداشــتن تجربه لازم براى حضور در ميدان بزرگ جهانى براى 
برخى از كشتى گيران كه براى نخستين مرتبه در رقابت هاى جهانى 
حضور داشتند و همچنين نداشتن ظرفيت و شرايط روانى مناسب 
و متناسب با مسابقات سنگين جهانى، براى برخى از كشتى گيران 
شركت كننده در مسابقات جهانى، اشتباه فنى فاحش و غير قابل قبول 
از سوى كشتى گيران باتجربه تيم ملى و عدم مديريت روانى و فنى 
مناسب برخى از كشتى گيران در زمان كوچينگ و عدم انسجام لازم 

در كادر فنى از علل اصلى ناكامى تيم ملى است.

تيم ملى روئينگ عازم تايلند شد
تسنيم : تيم ملى روئينگ كشــورمان با تركيــب 16 قايقران شب 
گذشته به منظور حضور در مسابقات قهرمانى آسيا عازم تايلند شد.  
رقابت هاى روئينگ قهرمانى آســيا 13 تا 17 شــهريورماه در پاتايا 
تايلند برگزار مى شــود. نيكولا جيوگا، افشين فرزام، سولماز عباسى 
و اميرحســن كاويانى كادر فنى تيم ملى را در اين رقابت ها تشكيل 
مى دهند. تيم ملى روئينگ كشورمان در 8 ماده بانوان و 4 ماده مردان 

در اين رقابت ها شركت خواهد كرد.

تقديم مدال واليبال يونيورسياد به 
خانواده شهيد حججى

ورزش:  قهرمانى و مدال طلاى واليبال در بازيهاى يونيورسياد به خانواده 
شهيد مدافع حرم محسن حججى تقديم شد. نصيرزاده سرپرست تيم 
اظهارداشت: قهرمانى مسابقات و مدال طلاى خود را تقديم خانواده شهيد 
مدافع حرم محسن حججى مى كنيم. قهرمانان واقعى در اصل شهداى 
عزيزمان هستند؛ كسانى كه از جان خود گذشتند. اميدوارم با اين برد 

ذره اى از غم خانواده اين عزيز كاسته شود.

تقدير از حسن يزدانى در حضور 
طلايى هاى المپيك

ورزش سه: در مراسم افتتاحيه سالن ورزشــى ايزدشهر كه بهداد 
سليمى، ســهراب مرادى، حســن يزدانى و امامعلى حبيبى حضور 
داشتند از حسن يزدانى، ملى پوش كشتى ايران تقدير شد. او هفته 
گذشته با يك نمايش فوق العاده از خود توانست يك بار ديگر به طلاى 

جهان برسد و نام خود را براى چندمين بار سر زبان ها  بيندازد.

برنامه ليگ كشتى ايران  
ايرنا: برنامه ديدارهاى ليگ كشتى آزاد و فرنگى باشگاه هاى كشور 

اعلام شد.  اسامى تيم هاى ميزبان در ابتدا آمده است:
هفته سوم از دور رفت كشتى آزاد در گروه ب: ديدار تيم هاى هلدينگ 

فراز - ستارگان سارى (8 شهريور)
هفته ســوم از دور رفت كشــتى فرنگى در گروه ب: ديدار تيم هاى 

آكادمى اميد نوروزى - سينا صنعت ايذه (9 شهريور)
هفته سوم از دور رفت كشتى آزاد در گروه الف: ديدار تيم هاى رعد 

پدافند - ايزى پايپ كاشان (10 شهريور)
هفته دوم از دور رفت كشتى فرنگى در گروه الف: ديدار تيم هاى بيمه 

رازى - شهداى مدافع حرم قم (14 شهريور)
هفته اول از دور برگشــت كشــتى فرنگى در گروه ب: سينا صنعت 

ايذه - رعد پدافند تهران (16 شهريور)
هفته سوم از دور رفت كشتى فرنگى در گروه ب: سيناصنعت ايذه - 

آكادمى اميد نوروزى (17 شهريور)

خبر

پنجشنبه 9 شهريور  مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 كره جنوبى - ايران

 ساعت: 16:30 زنده از شبكه سه 

پنجشنبه 9 شهريور هفته 10 ليگ برتر فوتسال
 آتليه طهران قم - شهروند سارى

 ساعت: 18:00 زنده از شبكه ورزش
پنجشنبه 9 شهريور مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه

 فرانسه - هلند
 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه 

جمعه 10 شهريور  مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 جمهورى چك - آلمان

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه 

جمعه 10 شهريورمقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 دانمارك - لهستان

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش 

B مقدماتى جام جهانى منطقه آسيا - گروه
 امارات 2 - 1 عربستان

دوستانه - بين المللى
 ميانمار 1 - 0 مالزى
 بحرين 0  - 0 اردن

ميز نتايج

ورزش در سيما
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 قيمت امروز گيگز و 
بكام در نظر روى كين

اى اس پى ان: بعــد از انتقــال نيمار با 
قيمــت 222ميليون و امباپــه با حدود 
200ميليون بــه پى اس جــى و دمبله 
با 145ميليــون يورو به بارســا در اين 
تابستان، كاپيتان سابق منچستريونايتد 

قيمت برخى از هم تيمى هاى ســابق و حتى خودش را در بازار امروز تعيين كرد! 
روى كين مى گويد: رقم هايى كه امروز مخصوصا براى بازيكنان معمولى پرداخت 
مى شود ديوانه كننده است. قيمت يك بازيكن معمولى امروز 35ميليون است. اگر 
مى خواهيد بازيكن حرفه اى شويد اكنون بهترين موقع براى چنين شغلى است! در 
بازار امروز نيســتلروى حدود يك ميليارد قيمت خواهد داشت. براى بكام هم يك 
ميليارد مناسب اســت. گيگز قيمتش دو ميليارد خواهد بود. من هم فكر مى كنم 

3,75ميليون پوند قيمت داشته باشم!

جام 
باشگاه هاى آسيا

 ارسلان كاظمى يار كمكى 
پتروشيمى بندر

ورزش: فــوروارد تيم ملى بســكتبال به عنوان يــار كمكى، تيم 
پتروشيمى را در جام باشگاه هاى آسيا همراهى مى كند.تيم بسكتبال 
پتروشيمى بندرامام علاوه بر ملى پوشانى كه براى فصل آينده ليگ برتر 
در اختيار گرفته است، ارسلان كاظمى را هم به عنوان يار كمكى در جام 
باشگاه هاى آســيا جذب كرد. ارســلان كاظمى يكى از تاثيرگذارترين 
بازيكنان تيم ملى بسكتبال در كاپ آســيا بود و فصل قبل نيز در تيم 

نيروى زمينى تهران بازى مى كرد. كاظمى امسال در صورت دريافت 
مدارك پايان خدمت سربازى مى تواند به تيم ديگرى به غير از 

نيروى زمينى بپيوندد. تيم پتروشيمى بندرامام از 31 
شهريور در جام باشگاه هاى آسيا با حريفان 

آسيايى رقابت مى كند.
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فرهاد مجيدى كــه از او به عنوان مربــى تيم زير 
16ساله هاى اسپانيول اســپانيا نام برده مى شود، در 
اينستاگرام خود عكسى در جمع بازيكنان اين تيم 
منتشر كرده كه موجب واكنش مثبت طرفدارانش در 

اين شبكه اجتماعى شده است.

اســتفن يووتيچ مهاجم ســابق منچسترسيتى و 
اينترميلان، با انتشار عكسى از خود در توئيترش در 
مراسم معارفه در باشگاه موناكو، از پيوستن به اين تيم 
ابراز خوشحالى كرده و خود را براى چالش جديد در 

فرانسه آماده اعلام مى كند.

حسن يزدانى با انتشار عكسى از زمان ورود خود به 
شهر جويبار پس از كســب مدال طلاى رقابت هاى 
جهانى كشتى آزاد، از استقبال پرشور مردم اين شهر 

در چند روز گذشته از او، تشكر مى كند.

ژاوى هرناندز بازيكن سابق بارسلونا كه در السد قطر 
توپ مى زند، در اينستاگرامش از برنده شدن جايزه 
يك ميليون ريالى (225هــزار يورويى)  در بانكى در 
شهر دوحه خبر مى دهد كه از زمان آمدن به قطر در آن 

حساب باز كرده بوده است!

 اعتراف هاى صريح كوروش 
ايموبيله: بدون فوتبال الان زندان بودم

دلارام عظيمــى: «چيرو ايموبيلــه» مهاجم 
27 ساله لاتزيو بعد از اينكه در بازگشت دوباره 
به فوتبال ايتاليا درخشــش خيــره كننده اى 
درتركيب تيم پايتخت نشــين داشته، اميدوار 
است درسال جام جهانى بتواند خود را به عنوان 
يكى از كليدى تريــن مهره هــاى آتزورى در 
روســيه معرفى كند. ايموبيله كه نام كوچك او 
در زبان ايتاليايى به معنى كوروش است، با لقب 
كورورش كبير در بين دوستانش شهرت دارد. او 
كه در رقابت هاى باشگاهى ايتاليا آقاى گلى را 
هم تجربه كرده و جزو معدود بازيكنان ايتاليايى 
اســت كه توانايى هاى خــود را در خارج از اين 
كشور در بوروســيا دورتموند و سويا هم محك 
زده در گفت وگويى با روزنامه كوريره دلاســرا 

اعتراف هاى جالبى دارد.

*اين فصــل به جام جهانى روســيه ختم 
مى شــود. چه تيم هايى بيشترين شانس 

قهرمانى را دارند؟ 
آلمان، اسپانيا و آرژانتين.

*يعنى برزيلِ نيمار تو را نگران نمى كند؟
با توجه به ســبك بازى ايتاليا، تيم هاى اروپايى 

خطر بيشترى دارند. 
*تو و آندره ا بالوتلى مهاجم تورينو، در جام 

جهانى كنار هم بازى مى كنيد؟
بله اميدوارم. چند ماه در سال 2016 بازى كردن 
كنار يكديگر را تجربه كرديم. در تيم ملى هم اتاقى 
هستيم و همه كارهايمان را با هم انجام مى دهيم.
*به كدام قابليت بازى او حسادت مى كنى؟

ضربات سر او فوق العاده هستند.
*يك بار گفتى اگر سراغ فوتبال نمى رفتى، 

معلوم نبود چه سرنوشتى پيدا مى كردى؟
خيلــى از دوســتان كودكى مــن الان در زندان 

هستند. 
*و چند نفر از آنها كــه در تيم جوانان يووه 
با هم بازى كرديد، الان در ســرىA بازى 

مى كنند؟
تقريبا هيچكدام. آمار در اين زمينه واقعا ترسناك 
هســتند. فقط يك بازيكن از پانــزده هزار نفر در 
تيم هاى جوانان بازيكن حرفه اى مى شود و يك 

نفر از هر 30 هزار نفر دراين جمع مى تواند به سرى
A راه يابد.

*قدرتمندترين تيــم فوتبالى كه تاكنون 
ديدى؟

 در تلويزيــون ميلان آريگو ســاكى. اما در زمين 
بارســلوناى پپ گوارديــولا. من در ســويا بازى 

مى كردم و مسى دو گل از روى ضربه ايستگاهى به 
تيم ما زد. مسى واقعا از يك سياره ديگر است. هربار 
كه توپ به پايش مى رسد، حركت غيرمنتظره اى 

انجام مى دهد.
*مسى يا كريس رونالدو؟

مسى، رونالدو از نظر فيزيكى بهتر است.

*مدافعى كه همواره تو را آزار داده است؟
لئو بونوچى. او خيلى منظم است و هميشه در جاى 

صحيح قرار دارد. 
*به نظرت چه بازيكنى از بقيه بيشتربه تو 

شباهت دارد؟
ادينسون كاوانى. او مثل يك ديوانه 90 دقيقه در 

زمين مى دود. 
*در حال حاضر ســعى مى كنى روى كدام 

ايرادت بيشتر كارى كنى؟
هدف گيرى دروازه. توپ هاى برگشت داده شده 
در محوطه هجده قدم. موقعيت هاى غيرمنتظره. 

*دعاى خاص يا آداب و رسومى قبل از بازى 
دارى؟

نه، موسيقى گوش مى دهم. 
*تو هم مثل خيلى از بازيكنان ديگر عاشق 

پلى استيشن هستى يا نه؟
خيلى به اندازه بقيه بازيكنان خوب بازى نمى كنم.
*تو در 9 سال، در 9 تيم بازى كرده اى. كدام 

شهر را خانه خودت مى دانى؟
توره آنونزياتا. جايى كه درآن متولد شدم.

بى تابى من سيتى 
براى سانچز

اسكاى اسپورتس: باشگاه منچسترسيتى 
تلاش بى وقفــه خود براى خريد الكســيز 
سانچز ستاره شيليايى آرســنال را با ارائه 
اولين پيشنهاد رسمى به توپچى ها به مرحله 
جديدى رساند. پيشــنهادى 50ميليون 

پوندى كه البته با مخالفت قرمزهاى لندن همــراه بود. در حالى كه تنها يك فصل ديگر 
از قرارداد سانچز با آرسنال باقى مانده و هيچ تمايلى براى امضاى قرارداد جديد از خود 
نشان نمى دهد، آرسنال در خطر از دســت دادن اين مهاجم 29ساله در انتهاى فصل به 
شكل رايگان است؛ اما اين طور كه به نظر مى رسد اين باشگاه حاضر است قيد 50ميليون 
را زده تا رقيب خود در ليگ را قوى تر نكرده و شــرايط بحرانى حاكم بر قرارداد برخى از 
ستارگان ديگر اين باشگاه يعنى چمبرلين و اوزيل را كه فعلا با جدايى چمبرلين همراه 

بوده را وارد فاز جديدى نكند.

هوينس: نيازى به 
دراكسلر نداريم

بيلد: رئيــس باشــگاه بايرن مونيخ 
تاكيد كــرد احتمال بــالاى جدايى 
جوليان دراكســلر هافبك آلمانى از 
پاريس سن ژرمن كه جاى خود را بعد از 
آمدن نيمار و امباپه در اين تيم تنگ تر از 

گذشته مى بيند، دليلى براى خريد وى توسط بايرن نخواهد بود. اولى هوينس 
مى گويد: اخيرا با رومينيگه در خصوص وضعيت بازيكنان به صحبت پرداختيم 
و به اين نتيجه رسيديم كه چه تركيب مناسبى از بازيكنان با توانايى و شكل هاى 
مختلف بازى در اختيار داريم. اگر بخواهيم بازيكنى مثل دراكسلر را جذب كنيم، 
چه بر سر خامس و توماس مولر خواهد آمد؟ مسلما دراكسلر خريد خوبى براى 
ما خواهد بود اما ما نمى خواهيم هيچكدام از بازيكنان كنونى خود را بفروشيم. 

قهرمان مغرورانه براى ســازمان مدعى 
شود. ورزشكارانى چون ثمرى، كيهانى، 
قاسمى، صميمى و ديگر افتخار آفرينان 
دو و ميدانــى كه تاكنون بــه عنوان هاى 
خوبى در عرصه هاى بين المللى رسيده اند، 
تواضع و فروتنى را سرلوحه كار خود قرار داده اند. 
اميدوارم كه تفتيــان در تصميم گيرى براى روند 
عمر قهرمانى اش تجديد نظر كند و افتخارات مهم 
و بسيارى را براى خانواده دو وميدانى 

ايران به ارمغان آورد.»

اردوهاى تيم ملى   اردوهاى تيم ملى   اردوهاى تيم ملى  ورزش سه
دو و ميدانى ايران براى حضور در رقابت هاى داخل 
ســالن تركمنســتان در اروميه آغاز شده است؛ اما 
ابتداى اين تمرينات با حاشــيه همراه بود. حســن 
تفتيان سريع ترين مرد ايران درخواست اعزام مجدد 
به فرانســه را كرده است و ســازمان تيم هاى ملى 
تشــخيص داده تا او همراه ساير ملى پوشان تمرين 
كند كه در نهايــت تفتيان ترجيــح داد به صورت 
انفرادى تمرين كند. تيمور غياثى رئيس ســازمان 
تيم هــاى ملى در خصــوص وضعيــت تفتيان مى 
گويد: « با توجه به برگزارى اردوى تفتيان در كنار 
2اون تانون گاى در مشهد؛ اتمام مدت اردوى 2اون تانون گاى در مشهد؛ اتمام مدت اردوى 2 هفته 
اى و بازگشــت مربى اش به فرانسه، او اصرار دارد تا 
در مدت باقيمانده به آغاز مسابقات تركمنستان به 
فرانســه ســفر كرده و تمريناتش را در آنجا سپرى 
كند. حتى پس از تماس با ايشان در خصوص حضور 
در جلســه و تصميم گيرى براى برنامه ها، از آمدن 
به جلســه امتناع ورزيده و تاكيد بر اعزام به فرانسه 
دارد. از آنجا كه اين موضوع در ســازمان تيم هاى 
ملى فدراســيون دو و ميدانى مــورد بحث و تبادل 
نظر قرار گرفته، تصميم براى اعزام با شــرايط فعلى 
تفتيان به فرانسه منتفى اســت و او نيز بايد همانند 
ديگر ملى پوشــان در داخل كشــور بــه تمرينات 
آماده ســازى خود بپردازد. البته اعزام يا عدم اعزام 
تفتيان به اردوى تداركاتى فرانسه منوط به حضور 
او در فدراســيون دو و ميدانى و ارائه توضيحات به 
سازمان تيم هاى ملى است و در نهايت نيز سازمان 
تيم هاى ملى در خصوص اعزام به فرانســه تصميم 

غياثى در ادامه گفت: « حمايت هاى ويژه اى از تفتيان 
در راســتاى ارتقاى ركورد 100 متر ايران شد و پس 
10,04 ثانيــه اى كه با مربيگرى احمد 
رمضان زاده، مربى دلسوز و پر تلاش دو و ميدانى ايران 

كسب شد، ســعى كرديم با به خدمت گرفتن مربى 
خارجى و در اختيار گذاشتن امكانات ويژه و حمايت 
هاى بيش از پيش به ركورد مطلوبى دست يابيم، اما تا 
كنون ركوردهاى او با ارزيابى هاى به عمل آمده سير 
نزولى داشته است. كســب مدال ارزشمند تفتيان در 
10,25رقابت هاى قهرمانى آسيا كه با ركورد 10,25رقابت هاى قهرمانى آسيا كه با ركورد 10,25 ثانيه و 
در شرايط خاصى به دست آمد قابل احترام است؛ ولى 
غافل از اين امر نباشيم كه تعدادى از دوندگان مطرح 
آســيايى كه در رقابت هاى اخيــر جهانى نيز حضور 
داشتند و عملكرد به مراتب بهترى از تفتيان داشتند، 

در هند غايب بودند.»
رئيس ســازمان تيم هاى ملى در پايان گفت: « 

ســازمان تيم هاى ملى فدراسيون دو 
و ميدانى چتر حمايــت از جوانان 

افتخار آفرين اين مرز و بوم را باز 
كرده است و نگاهى يكسان 

براى همه دارد. ورزشكاران 
مطرحى چون احســان 
حدادى كه كلكسيونى 
از افتخارات المپيك، 
جهانــى و آســيايى 
دارد تا به حال براى 

فدراسيون شاخ و 
شانه نكشيده و 

هميشــه هم 
ن  ا د ر قــد
زحمات و 

ى  يت ها حما
مسئولين بوده 
اند. اما اين امر 

تاســف بــار و 
بــه دور از اخلاق 

گرايــى و حرفــه 
اى گــرى در ورزش 

اســت كه يك 

تصميم گيرى بعد از بازى هاى داخل سالن تركمنستان
فرصت دوباره به كادر فنى كشتى آزاد

 شوراى فنى تيم هاى ملى كشتى آزاد در جلسه ديروز ضمن ورزش :  شوراى فنى تيم هاى ملى كشتى آزاد در جلسه ديروز ضمن ورزش :  شوراى فنى تيم هاى ملى كشتى آزاد در جلسه ديروز ضمن 
ابراز نارضايتى از نتايج حاصله در مســابقات جهانى فرانسه، تصميم 
گيرى درخصوص ادامه همكارى با كادر فنى تيم ملى كشــتى آزاد 
بزرگســالان را به بعد از برگزارى بازى هاى داخل سالن آسيايى در 

تركمنستان موكول كرد.
نشست شــوراى فنى تيم هاى ملى با حضور منصور برزگر، ابراهيم 
جوادى، على بيات، محمد حسين محبى، عسكرى محمديان، حسن 
حميدى و مجيد خدايى برگزار و پس از ارائه گزارش توســط محمد 

طلايى سرمربى تيم ملى تصميمات زير اتخاذ شد.
شوراى فنى در اين جلسه با تاكيد بر برگزارى رقابت هاى انتخابى به 
عنوان مبناى اصلى پوشيدن پيراهن تيم ملى در خصوص ارزيابى خود 
در خصوص عملكرد تيم ملى كشتى آزاد بزرگسالان در فرانسه اعلام 
كرد: نداشــتن تجربه لازم براى حضور در ميدان بزرگ جهانى براى 
برخى از كشتى گيران كه براى نخستين مرتبه در رقابت هاى جهانى 
حضور داشتند و همچنين نداشتن ظرفيت و شرايط روانى مناسب 
و متناسب با مسابقات سنگين جهانى، براى برخى از كشتى گيران 
شركت كننده در مسابقات جهانى، اشتباه فنى فاحش و غير قابل قبول 
از سوى كشتى گيران باتجربه تيم ملى و عدم مديريت روانى و فنى 
مناسب برخى از كشتى گيران در زمان كوچينگ و عدم انسجام لازم 

در كادر فنى از علل اصلى ناكامى تيم ملى است.

تيم ملى روئينگ عازم تايلند شد
تيم ملى روئينگ كشــورمان با تركيــب تسنيم : تيم ملى روئينگ كشــورمان با تركيــب تسنيم : تيم ملى روئينگ كشــورمان با تركيــب 

گذشته به منظور حضور در مسابقات قهرمانى آسيا عازم تايلند شد.  
رقابت هاى روئينگ قهرمانى آســيا 

تايلند برگزار مى شــود. نيكولا جيوگا، افشين فرزام، سولماز عباسى 
و اميرحســن كاويانى كادر فنى تيم ملى را در اين رقابت ها تشكيل 

مى دهند. تيم ملى روئينگ كشورمان در 
در اين رقابت ها شركت خواهد كرد.

تقديم مدال واليبال يونيورسياد به 
خانواده شهيد حججى

قهرمانى و مدال طلاى واليبال در بازيهاى يونيورسياد به خانواده ورزش:  قهرمانى و مدال طلاى واليبال در بازيهاى يونيورسياد به خانواده ورزش:  قهرمانى و مدال طلاى واليبال در بازيهاى يونيورسياد به خانواده 
شهيد مدافع حرم محسن حججى تقديم شد. نصيرزاده سرپرست تيم 
اظهارداشت: قهرمانى مسابقات و مدال طلاى خود را تقديم خانواده شهيد 
مدافع حرم محسن حججى مى كنيم. قهرمانان واقعى در اصل شهداى 
عزيزمان هستند؛ كسانى كه از جان خود گذشتند. اميدوارم با اين برد 

آسيايى رقابت مى كند.

شرط سريع ترين مرد ايران؛ فرانسه يا هيچ جا

رابطه تفتيان با فدراسيون شكرآب شد



 جامعه/ مریم احمدی شیروان 
ســال  آغاز  آســتانه  در    
تحصیلی جدیــد حوزه های 
علمیــه، رهبر معظم انقاب اســامی 
هنجارهای  تداوم  و  حفظ  سخنانی،  در 
انقابــی را دشــوار و نیازمند مبارزه 
مراحل  به  اشــاره  با  ایشان  دانستند. 
تمدن سازی، افزودند: »بر اساس حرکت 
انقابی، نظام اسامی به وجود آمد و این 
تا  اما  مهم حاصل شد،  بسیار  توفیقات 
رسیدن به نقطه مطلوب و تشکیل دولت 
اسامی و جامعه اسامی فاصله زیادی 
وجود دارد«. سخنانی ارزشمند که ما را 
بر آن داشــت برای رمزگشایی از آن ها 
گفت وگو  به  کارشناســان  از  تعدای  با 

بنشینیم.

  باورهای اسلامی نزد مردم مخدوش 
شده است

یکی از اعضای پژوهشــکده مدیریت اسلامی 
با اشاره به ســخن رهبر معظم انقلاب مبنی بر 
دشوار بودن حفظ و تداوم هنجارهای انقلابی به 
خبرنگار ما می گوید: به نظر می رسد مهم ترین 
و کلیدی ترین عوامل حفظ هنجارهای اسلامی 
و انقلابی باور به کارآمدی اســلام، آشنایی با 
روش های اصلاح اســلامی امــور و مهارت در 

بکارگیری این روش هاست.
دکتر مرتضی جوانعلی آذر در تبیین نکته  فوق 
توضیح می دهد: مهم تریــن عاملی که کمک 
می کند هنجارها در خانواده و آموزش و پرورش 
حفظ شود، باور به کارآمدی اسلام است.باوری 
که در جامعه امروز ما به دلایلی نزد بخشــی از 
مردم قدری مخدوش شــده و شاید به همین 
خاطر بود کــه رهبر معظم انقــلاب فرمودند، 
هنوز جامعه اسلامی و دولت اسلامی نداریم، اما 
داریم به سمت رسیدن به آن حرکت می کنیم. 
باید به این نکته توجه داشته باشیم که نخستین 
گام برای ترک یا به سمت چیزی حرکت کردن 
همین عنصر باور است. به عبارتی اگر فردی در 
ذهنش به این باور برسد که اسلام کارآیی دارد، 
به سمت آن حرکت می کند. اگر غیر این باشد 
و کم کم تظاهر به مســلمان بودن کند، رنگ و 
بوی اسلامی اعمالش هم کم می  شود. در مورد 
هنجارهای انقلابی نیز همین طور اســت. اگر 
فردی نسبت به انقلاب باور داشت، عملش هم 
انقلابی می شود اما اگر این باور سست شد حتی 
ممکن است تا مدتی تظاهر به انقلابی گری هم 
داشته باشد، اما از درون تهی شده و کار انقلابی 

هم نکند.
این دکترای سیاســتگذاری بخش عمومی 
می گوید: پس از باور، آشنایی با روش ها مهم 
اســت. گاهی باور به کارآمــدی نظام وجود 
دارد، می دانیم که جامعــه باید عادلانه اداره 
شود؛ اما تئوری برای اجرا نداریم و متأسفانه 
از آن جا که در حال حاضر بر روی بســیاری 
از این روش ها کار نشده است، نیاز داریم که 
برای ابداع این روش ها کار کنیم و با مکانیزم 
صحیحی این روش ها را ترویج کنیم. پس از 
باور به کارآمدی و آشــنایی بــا چگونگی ها، 
مهارت در بکارگیری ایــن روش ها نیز مهم 
است. ممکن اســت حتی در حوزه مدیریت 
اسلامی حرفه های زیادی تولید کرده باشیم، 
اما اینکــه آن ها را در جامعــه به چه صورت 
بکار گیریم، نیازمنــد تمرین، تکرار و آزمون 
و خطاست که در این مورد ضعف داریم. اگر 
این ســه مورد در کنار هم قرار گیرند، بخش 

عمده مشکلات حل خواهد شد.

 نظام آموزشی ما اسلامی نیست
عضو کمیتــه علمی کنگــره بین المللی علوم 
انسانیِ اســلامی با تأکید بر اینکــه مهم ترین 
چالش در حوزه مدیریت اسلامی، نظام تعلیم 

و تربیت است، بیان می کند: نظام آموزشی در 
آموزش و پرورش و نیز آموزش تکمیلی، نظام 
آموزشی برآمده از اســلام نیست و تا رسیدن 
به وضع مطلوب فاصله دارد. مانع دیگر بزرگ 
کار مدیریت اســلامی، بحــث کارآمدی نظام 
اسلامی است که مردم بر اساس آن همه چیز 
را می سنجند. بحث های زیادی در مشروعیت 
سیاســی نظام های سیاسی مطرح شده است، 
اما جدا از تمام این نظریــات، واقعیت میدانی 
این اســت که برای عامه مــردم جامعه، هیچ 
مشروعیتی بالاتر از کارآمدی نیست. به محض 
اینکه نظامی در عرصه کارآمدی اندکی ضعف 
داشته باشد و مردم احســاس کنند در دیگر 
کشورها کارآمدی بیشتری وجود دارد، هر نوع 
تبلیغ دینی رنگ باخته و اثرش کم می شود. در 
حوزه کارآمدی نظام هم در حوزه تخصص و هم 

تعهد مشکل داریم.
عضو هیئت علمی دانشــکده معارف اسلامی 
و مدیریت دانشــگاه امام صادق)ع( می افزاید: 
مسائلی مانند حقوق های نجومی، قلب مردم 
را به درد می آورد. اگر مردم احساس کنند که 
نوع برخورد با تخلفات بین مردم عادی و افراد 
دیگر متفاوت است، ناراحت می شوند. آن وقت 
تعلیم و تربیت نیز سودی نخواهد داشت و باور 

خشکیده می شود.
این کارشناس فرهنگی راهکار برون رفت از این 
مشکلات را تربیت حکمرانان متعهد و متخصص 
و داشتن قوانین نظارتی دقیق دانسته و تشریح 
می کند: تربیــت حکمران در دنیــا مقوله ای 
جدی اســت. اگر حکمرانان تربیت نشوند به 
تمام آفت هــا دچار خواهیم شــد. اصلی ترین 
راهکار، تربیت افرادی برای حکمرانی است که 
توانمندی علمی و عملی داشته و متعهد باشند 
که برای رسیدن به این مورد هم نیاز به اصلاح 
در آموزش و پرورش و آمــوزش عالی و نخبه 
پروری است. افزون بر آن اگر بهترین حکمرانان 
را داشته باشیم، اما قوانین نظارتی دقیق، صریح 
و شفاف نداشته باشیم زمینه فاسد شدن آن ها 
وجود دارد؛ به همین خاطر باید با قوانین دقیق 
از آن ها حراست کرده و تلاش کنیم نیروهای 

سالم، سالم نیز باقی بمانند.

 تنها راه رسیدن به کشوری اسلامی، 
گفتمان دینی است

در همین راستا عضو کمیســیون فرهنگی 
مجلس نیز با بیان اینکه تنها راه رســیدن 
بــه جامعه ای اســلامی و آرمانی داشــتن 
باور اســت به خبرنگار مــا می گوید: تمام 
افراد جامعه باید به این باور رسیده باشند 

که تنها راه نجات و رســیدن به کشــوری 
اســلامی و حل تمامی مشکلات حرکت در 
راســتای انجام گفتمان دینی است. علاوه 
بر آن باید تــلاش کنند تا بر اســاس این 
گفتمــان، تربیت دینی و اســلامی محقق 

شده و به مرحله تولید و عمل برسد.
نصرالله پژمان فر با اشــاره به سخنان رهبری 
اضافه می کند: مردم در انتخاب خود باید دقت 
بیشــتری کنند و بدانند که تا منتخبان آن ها 
اسلامی نباشند و با معیارهای اسلامی انتخاب 
نشوند، نمی توان توقع اســلامی شدن جامعه 

را داشت.

 اجرایی کردن اســلام در جامعه 
برعهده مدیر اجرایی است

مدیریت اســلامی، منبعث از دولت اسلامی 
است. معاون بین الملل حزب مؤتلفه اسلامی 
با بیان این نکته به خبرنــگار ما به ضرورت 
پرورش و تربیت نیروهای تراز اسلام و انقلاب 
اشــاره کرده و می گوید: این چنین افرادی 
باید مســئولیت بخش مدیریتی جامعه را بر 
عهده بگیرند. ضمن اینکه نظام عزل و نصب 
باید بر مبنای اســلام و ارزش هــای دینی و 
اســلامی شــکل پیدا کند. هیچ مدیری در 
جامعه اسلامی بدون داشــتن شاخصه ها و 
ویژگی های مدیریت اسلامی نباید منصوب 
شــود. مســئولیت ها و مدیریت هــا باید به 
کسانی سپرده شــود که دارای شاخصه های 
مدیریت اسلامی هستند. از نظر مبانی فکری 
نیز افرادی کــه اعتقادی بــه مکتب ندارند، 
نمی توانند مجری مکتب اســلام در جامعه 
باشــند و مجری در جامعه اسلامی باید جزو 
معتقدتریــن افــراد به مبانــی و ارزش های 

اسلامی باشد.

 باید شبهات از ذهن نسل جوان برطرف 
شود

عضو شورای مرکزی کمیته امداد امام)ره(  در 
ادامه می افزاید: بر اساس قانون اساسی، خانواده 
هسته اولیه جامعه است و نقش اول را در تربیت 
مدیر اسلامی ایفا می کند. پس از آن این کار بر 
عهده آموزش و پرورش است. خانواده و آموزش 
و پرورش مکمل هم در تربیت نســل ارزشی 
انقلاب هســتند. هر کدام که در انجام وظیفه 
خود نقص یا کوتاهی و انحرافی داشته باشند، 
تداوم انقلاب و تحقق مدیریت و دولت اسلامی 
جامعه را به تأخیر یا خطر می اندازد. تأکید بر 
سبک اسلامی در زندگی و پرهیز از آلوده شدن 
سبک زندگی به ســبک های غربی، غیر دینی 
و غیراسلامی از ســوی رهبر معظم انقلاب به 
همین خاطر صورت گرفته است. تأکید رهبر 
معظم انقلاب مبنی بر اینکه ســند تحول در 
آموزش و پــرورش باید بر اســاس معیارهای 
آموزشــی و دینی خودمان اجرا شــود و نباید 
سندی که ســازمان ملل یا کشورهای غربی و 
غیراســلامی تدوین کرده اند، مبنای تربیتی و 
آموزشی کشــور خود قرار دهیم، برای همین 
منظور است. به عبارتی وقتی می توانیم کشور 
و جامعه را اسلامی کنیم که آحاد آن از تربیت 
اسلامی برخوردار شــوند، بدیهی است که اگر 
آموزش و پرورش و آموزش عالــی در تربیت 
نسل آینده و اعضای هسته خانواده درست عمل 
کنند، می توانیم به سمت جامعه سازی اسلامی 

حرکت کنیم.
ترقی به سخنان اخیر رهبر انقلاب اشاره کرده 
و یادآور می شود: بر اساس رهنمودهای ایشان 
ابتدا باید هجمه وسیع و گسترده ای از به سوی 
نخبگان دینی و اسلام شناســان ایجاد شده و 
شبهه هایی که در جامعه و افکار عمومی نسبت 
به اسلام و ارزش های اسلام وجود دارد، از ذهن 
نسل جوان برطرف شود. علاوه بر آن هنجارهای 
اسلامی در جامعه تبیین شود. تا وقتی عدالت 
را به طــور کامل برای مردم تشــریح نکنیم و 
معروف هایی که اسلام به دنبال آن است تبیین 
نکنیم؛ دلیل منکرهایی که می تواند جامعه را به 
فلاکت و درماندگی سوق دهد توضیح ندهیم و 
اسلام شناسان، مسلط بر افکار جامعه نشوند و 
جریان انقلابی غالب و مسلط در جامعه نشود، 

نمی شود با مشکلات دست و پنجه نرم کرد.
وی تاکید می کند: برای اغنای افکار عمومی و 
تقویت بنیه فکری و باورهای دینی جامعه، باید 
هم در حوزه ســایبری و هم در حوزه فرهنگی 
حجمه وسیعی را شــروع کنیم تا بتوانیم فضا 

را به فضای غلبه هنجاری دینی و اســلامی بر 
هنجارهای غیراسلامی تغییر دهیم.

  نظام تعلیم و تربیت، امروز نظامی 
ناکارآمد است

در ادامه رئیس انجمن آســیب شناسی ایران 
نیز با اشــاره به اینکه نگاه رهبر معظم انقلاب 
به انقــلاب و هنجارهــای انقلابــی مبتنی بر 
آرمان های اولیه انقلاب اســت، به خبرنگار ما 
می گوید: انقلاب تنها یک تغییر نیســت، بلکه 
پروسه ای همه جانبه است که در  ابعاد زندگی 
اتفاق می افتد. تحولی که در تمام ابعاد زندگی 
اجتماعی، فرهنگی، سیاسی،اقتصادی و... باید 
اتفاق بیفتد. اما امروزه می بینیم در بســیاری 
موارد، بخصوص در حــوزه خانواده، فرهنگ و 
تعلیم و تربیت انسان هایی تک بعدی پرورش 

داده ایم.
دکتر کوروش محمدی توضیح می دهد: علت 
این کار این اســت که هماهنــگ و هم زبان با 
فضای انقلاب اســلامی و اهداف و آرمان های 
آن حرکت نکرده ایم. محصول انقلاب اسلامی، 
نظام و حکومت اسلامی اســت که جوانان آن 
دوران دفاع مقدس را پشت سر گذاشته اند و از 
آن ها به عنوان افتخارات این میهن نام می بریم.

این آسیب شــناس اجتماعی رو به افول رفتن 
هنجارهای انقلابی در این چهار دهه را تحلیل 
و اضافه می کند: همان طور کــه رهبر معظم 
انقلاب در سخنان سه روز گذشته خود اشاره 
کردند، هنجارها به نگاه و باوری مربوط می شود 
که نسبت به انقلاب و تغییر ارزش ها داریم. نظام 
تعلیم و تربیت، امروز نظامی ناکارآمد اســت. 
نظامی اســت که نمی تواند نوجــوان یا جوان 
انقلابی را با ارزش هــای انقلاب پرورش دهد و 
حجم زیادی از آسیب های اجتماعی، فرهنگی، 

دین گریزی و... همه از این ناحیه است.
محمدی می گوید: در این راه نیــاز به نگاهی 
تمامیت نگر به همه ابعاد زندگی و آحاد جامعه 
داریم. باید در همه بخش های خانواده، منشور 
زندگی را از انقلاب دریافــت کنیم. امام راحل 
و رهبر معظم انقلاب ســخنانی روشنگرانه در 
تمام ابعاد زندگی برای جوانان و نوجوانان دارند 
که باید از آن ها بهره برد. سخنانی که مهم ترین 
آن ها خانواده و تعلیم و تربیت است. بخصوص 
اینکه آموزش و پرورش کشــور نیاز به تحول 

جدی و عظیمی دارد.
وی با تأکید بر آسیب زایی نگاه های تک بعدی بر 
جامعه اضافه می کند: باید هنجارها و ارزش های 
انقلاب، مانند شهدا، روحانیت، شور انقلابی و... 
در جوانان و نسل بعدی حفظ شود. باید آن ها 
را کدگذاری و در نظام تعلیــم و تربیت و نظام 

اجتماعی اعمال کرد.
رئیس انجمن آسیب شناســی ایران در ادامه 
بیان می کند: اگر ســاختار اجتماعی خانواده 
آسیب دیده و با حجم زیادی از آسیب ها روبه 
رو هســتیم، اگر امروزه در جامعــه کودکان 
کار، اعتیــاد یا حتی آســیب های فرهنگی در 
حوزه ماهواره ها و رسانه ها را به وفور مشاهده 
می کنیم به این دلیل اســت که نتوانسته ایم 
ارزش ها و هنجارها را در جامعه نهادینه کنیم. 
باید ارزش های انقــلاب، هنجارهای انقلابی 
و معیارهای مورد اشــاره رهبری را در زندگی 
اجتماعی و نســل  در حال پرورش شناسایی و 

نهادینه کنیم.
محمــدی در پایان تأکید می کنــد: نباید از 
ارزش هــای انقلاب به عنوان نماد اســتفاده 
کنیم؛ چرا که جنبه شــعاری گرفته و شعار 
زده می شــویم، بلکه باید آن هــا را به عنوان 
فرهنگ و باور با پذیرش و باور قطعی و قلبی، 
درون افــکار و آحاد جامعــه نهادینه کنیم. 
باید با باورهــای انقلابــی در جهت برطرف 
کردن نیازهای اساســی جامعه و ایجاد رفاه 

و آسایش تلاش کنیم.

قدس موانع تحقق جامعه اسامی را بررسی می کند

تعلیم و تربیت؛ مهم ترین چالش  حوزه مدیریت اسلامی
پنجشنبه 9 شهریور 1396 
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
همان طور کــه رهبر معظــم انقلاب در 
سخنان ســه روز گذشــته خود اشاره 
کردند، هنجارها به نگاه و باوری مربوط 
می شــود که نســبت به انقلاب و تغییر 
ارزش ها داریم. نظام تعلیم و تربیت، 
امــروز نظامــی ناکارآمد اســت. نظامی 
اســت که نمی تواند نوجــوان یا جوان 
انقلابی را با ارزش های انقلاب پرورش 
دهــد و حجــم زیــادی از آســیب های 
اجتماعــی، فرهنگی، دین گریــزی و... 

همه از این ناحیه است

دغدغه های بی دلیل وزیر نفت!
آقای وزیر نفت، بیژن نامدار زنگنــه فرموده اند تمام مبلغی که از 
اموال بابک زنجانی )مرتضی زنجانی( بــه وزارت نفت پرداخت 
شد، حدود 2000 میلیارد تومان اســت اما برای فروش، کسی 
اموال بابــک زنجانی را نمی خرد؟ چه کســی اکنون منزل 100 
میلیارد تومانــی یا ویلای بابــک زنجانی را می خرد؟ ]ایشــان 
4000/000/000 میلیارد دیگــر بدهی دارد که پرداخت نکرده 
است[. وزارت نفت اکنون اموال را قبول کرده و گرفته است اما این 
2000 میلیارد تومان اموالی که از سوی وزارت نفت گرفته شده 

قابل تبدیل به 2000 میلیارد تومان نقدینگی نیست.
وزارت نفت نیازی به این اموال همانند مجموعه ســاختمانی در 
جماران، ویلا در لواســان، هتلی در کیش )هتل مریم که بابک 
زنجانی آن را به مبلغ 10 میلیارد تومان از علیرضا نوری خریداری 
کرد( و هتل نیمه تمام در قشم نداشته و این اموال برای وزارتخانه 
کارایی ندارد« آقای زنگنه خواهان وصول طلب های خود از بابک 

به صورت نقد است.
در خبرها بود که دوستان و شرکای بابک زنجانی همچنان تلاش 
دارند قسمتی از بدهی های او را با وصول طلب هایی که از شرکای 
خارجی خود در مالزی و تاجیکستان و امارات دارد، پرداخت کنند 

اما آنان هم منکر شده اند!
گفته های آقای وزیر نفت با حقایق ملموس جامعه نومن کلاچر 
امروز تطبیق نمی کند. چه کسی گفته ویلای صد میلیارد تومانی 
بابک زنجانی مشــتری ندارد؟ الحمدلله این قدر آدم های پاپتی 
سابق و افراد تازه به دوران رســیده میلیاردر در کشور داریم که 
کافی است اعلان مزایده بدهید. خواهید دید عده ای نو کیسه برای 
تفاخر به اینکه صاحب ویلای بابک زنجانی شده اند با سر و جان در 

حراج یا مزایده شرکت خواهند کرد.
خدا بیامرزد سهراب سپهری شاعر گرانقدر و نقاش هنرمند را که 
شبی که من و مرحوم دکتر امیر هوشنگ کاووسی را در رستوران 
کازبا به شام دعوت کرد )سال 1356(، از بیماری سرطانش و اینکه 
هیچ نهادی حاضر نیست هزینه درمان آن هنرمند بزرگ را تقبل 
کند یا به او وام دهد )200 تا 300 هزار تومان( که به آمریکا برود 
و بر عمرش بیفزاید گله ها داشت. اما امروز تابلوهای او را عده ای به 

بهای 500 تا 600 میلیون تومان خریداری می کنند.
تا دلتان بخواهد در طبقات تازه به دوران رسیده، پولدار هست.این 
پورشه ها و فراری ها و مازارتی ها و بنزهای چندین میلیاردی را چه 
کســانی می خرند؟ منزل بابک زنجانی شاهکار معماری و نمونه 
اسراف و تبذیر و ذوق زدگی طبقه جدید کم سواد به پول رسیده 

است چرا نمی خرند؟ خوب هم می خرند.
مجموعه ساختمانی در جماران چرا فروش نرود؟ ویلا در لواسان 
چه ایرادی دارد؟ هزاران نفر هســتند وقتی نام لواسان می آید و 
ساکنان بلندمرتبت آنجا، یاد بورلی هیلز آمریکا می افتند و آرزو 
دارند همسایه وزیر وزرا و بلند پایگان شوند. هتلی در کیش چرا 
خواهان ندارد همان هتل را بسپارید دست استراحتگاه وزارت نفت 
در محمودآباد، ببینید چقدر مشتری برای استراحت و آب تنی در 
آب های زمرد گون خلیج فارس برایش دست و پا خواهند شکست. 
مؤسسه محمودآباد مؤسسه ای است که چهل سال سابقه میهمان 
پذیری دارد. خوب هم اداره می شود. هتل کیش )مریم( را تبدیل 
کنید به استراحتگاه دوم کارشناسان و کارکنان نفت در جنوب، 
طفلکی ها راه خطرناک و دور و دراز از خوزستان و عسلویه و مناطق 
جنوبی را تا سواحل دریای کاسپین )خزر( می پیمایند. چون ایام 
اقامت محدود است دو سه روزه جوابشان می دهید؛ هتل نیمه تمام 
در قشم را هم تمام کنید.جناب آقای زنگنه همه اش دنبال پول 
نقد است. پول نقد را باید بروید وکیل بگیرید از دادگاه های فدرال 
آمریکا و مسئولان تحریم بستانید. 150 میلیارد دلار پول نفت ما 
را بلعیده اند، حتی چین و هند هم بازی درمی آورند. در هر حال 

چرا همه اش چشم دوخته اید به بابک زنجانی.
کمی به این بابا که هرج و مرج و شــیر تو شیر روزگار کارش را از 
گمنامی و دلارفروشی در بازار سیاه به ابر مرد سیاه اقتصاد ایران 
رساند فرصت بدهید، باور کنید اگر من جای وزیر نفت بودم روزی 
دستور می دادم این آقا را از زندان به آن اتاق مجلل طبقه پانزدهم 
کاخ نفت بیاورند، کمی نصیحتش می کردم خواهر و بستگانش 
را هم احضار می کردم. سر به سرش می گذاشتم می گفتم: تا کی 
می خواهی در زندان چمباتمه بزنی و حســرت روزهای ســیر و 
سیاحت در مالزی و تاجیکستان را بخوری، همت کن و این پول ها 
را جور کن، ما هم قول می دهیم تخفیفات لازم را در مورد تو اعمال 
کنیم. از قوه قضائیه حبس سبکی برایت درخواست کنیم، تا مورد 
بخشودگی قرار گیری و چند ســال بعد برگردی دنبال هلدینگ 

لوازم آرایشت در کیش.
آقای زنگنه خوب قضاوت نمی کند وقتی بابت یک تابلو نقاشــی 
عده ای پانصد، ششــصد میلیون تومان می دهند که بگویند آثار 
سهراب ســپهری در دولتسرای ماســت، مطمئن باشید صدها 
میلیاردر نوکیسه هستند که خانه و کاخ و ویلا و هتل بابک زنجانی 
را به شرط آنکه شرایط تملیک کاملًا مهیا باشد، خریداری خواهند 
کرد و ایشان نباید نگران آن باشــد که وزارت نفت به پول هایش 

نخواهد رسید.
وزارت نفت از خیلی ها طلبکار است که پولش را خورده  و نفتش را 

برده اند و فروخته اند و 600 میلیارد تومان به جیب زده اند.
وزارت نفت فقط به من بدهکار است که هفت سال رنج بردم و جان 
کندم و تاریخ نفت ایران را در 10 جلد نوشتم و حق التألیف سه 
جلد را دادند و باقی را خوردند و رویش هم یک شربت به لیمو نوش 

جان کردند. وزارت نفت پولی برای این کارها ندارد.
 فقط همایش تشکیل می دهد. میلیاردها تومان خرج مأموریت 
ســفرهای خارجی می کند. حالا هم چندین میلیارد می خواهد 
صرف موزه های نفت در نقاط مختلف کشــور کند که یک سند 
درست و حسابی در آن ها یافت نمی شود. می روند پیت حلبی یا 
نفتکش و کامیون قراضه را می خرند و با تصاویر 10 هزار بار چاپ 
شده آن در آنجا می گذارند، خوب اســت یکی از ساختمان های 
بابک زنجانی را هم موزه کنند کــه ببینید چقدر پول نفت را بالا 

کشید و حالا هم پس نمی دهد!

یادداشت های ساعت 25

وزیر آموزش و پرورش اعام کرد از سوی کمیسیون عمران مجلس معاون درمان وزیر بهداشت عنوان کرد رئیس انستیتو پاستور فرانسه مطرح کرد

ایران تنها کشور تولید کننده 
واکسن های سلولی در خاورمیانه

افزایش ۱۰ تا ۱۲ درصدی تعرفه های 
پزشکی در سند درمان ۱۴۰۴

مقصران و عوامل حریق ساختمان 
پاسکو  اعام شد

ادامه کار معلمان بازنشســته در 
آموزش و پرورش

میزان: رئیس انستیتو پاستور فرانسه گفت: ایران تنها کشور 
خاورمیانه است که توانسته واکسن های سلولی تولید کند و 
من وضعیت ایران را در این زمینه خوب می دانم و امیدوارم 

همکاری با کشور ایران ادامه پیدا کند.
پروفسور نیکول گیزو اظهار داشت: بیماری سیاه سرفه یکی 
از بیماری هایی است که برای درمان آن از دو روش استفاده 
می شود.در کشورهایی مثل آمریکا و فرانسه برای درمان این 
بیماری از واکسن های غیرســلولی استفاده می شود، اما در 
سایر کشورها مانند ایران از واکسن های سلولی برای درمان 

این بیماری استفاده می کنند.
وی ادامه داد: در همین راســتا همــکاری  تحقیقاتی میان 

کشورهای ایران و فرانسه در حال انجام است.
تحقیقاتی در زمینه استفاده از واکسن های غیرسلولی روی 
کودکان پایین تر از 6 ســال در حال انجام است تا مشخص 
شود سیستم ایمنی بدن کودکان چه واکنشی از خود نشان 
می دهد. رئیس انستیتو پاســتور فرانسه در توضیح تفاوت 
واکسن های سلولی و غیرسلولی، گفت: واکسن سلولی تمام 
بخش های باکتری های ضعیف شده است، اما در واکسن های 
غیرســلولی بخشــی از باکتری ها با یکدیگر ترکیب شده و 

استفاده می شوند.

ایسنا:معاون درمان وزیر بهداشــت جزئیات سند درمان 
1404 که تغییرات حوزه درمان را تا ســال 1404 نشــان 

می دهد، تشریح کرد.
دکتر محمد آقاجانی با اشاره به پنج هدف عمده سند درمان 
1404 اظهار کرد: ایجاد عدالت در دسترســی به خدمات 
درمانی، بهره مندی مناســب و متناســب از این خدمات، 
توســعه خدمات ســلامت در مناطق محروم، جلوگیری از 
سرمایه گذاری ها و هزینه های غیرضروری در حوزه سلامت 
و مدیریت تقاضای فزاینده برای برخی خدمات تشخیصی 
و درمانی از جمله مهم ترین اهداف مورد توجه در این سند 

بوده است.
آقاجانی با بیان اینکه در ســند درمان کشور، رشد تعرفه ها 
متناسب با رشــد درآمد ناخالص ملی در نظر گرفته شده، 
گفت: بر این اساس ما بین 10 تا 12 درصد رشد تعرفه ای را 

در این سند در نظر گرفته ایم.
آقاجانی با اشــاره به اینکه یکی دیگر از دســتاوردهای این 
سند ایجاد بســتر بزرگی برای اشتغال گروه پزشکی و سایر 
گروه هاســت، گفت: نوید می دهم که اجرای این سند 300 
هزار فرصت شغلی جدید را به صورت مستقیم تا سال 1404 

ایجاد می کند.

ایسنا: سخنگوی کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
گزارش این کمیسیون را در خصوص آتش سوزی و فروریزش 
ساختمان پلاسکو در جلسه علنی دیروز مجلس قرائت کرد.

در این گزارش که آن را محمدرضا رضایی رئیس کمیسیون 
عمران مجلس شورای اسلامی امضا کرده علت حادثه حریق، 
بهره برداری غیرمجاز کارگــران واحدهای صنفی در طبقه 
دهم ساختمان از ادوات گرمایشی و سیم کشی غیرمجاز و 

غیراستاندارد منجر به حریق اعلام شده است. 
این گــزارش بــا تأکیــد بــر اینکــه حادثــه حریق و 
 ریزش ســاختمان پلاســکو بیــش از آنکه یــک بحران 
»شهری / ملی« تلقی شود، یک فاجعه »ذهنی / روانی« 
با بازنمایــی اجتماعی و روانی حادثه نــزد افکار عمومی 
می باشــد در خصوص مقصران این اتفاق آورده اســت: 
»به استناد مواد قانونی منعکس در بخش 4 و 5 گزارش، 
مالک، اتاق اصناف، ذی نفعان ســاختمان، شــهرداری 
تهران، وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی در وقوع این 
حادثــه و همچنین ســازمان مدیریت بحران، ســازمان 
برنامه وبودجه در توسعه دامنه خسارات این حادثه، قصور 
داشــته اند و میزان نقش هریک از دستگاه های مذکور با 

بررسی در مراجع ذی صلاح قانونی مشخص می گردد.«

ایسنا:ســید محمد بطحایی در حاشــیه  جلســه دیروز 
هیئــت دولت در خصوص پــاداش فرهنگیان در ســال 
95 گفــت: پاداش ســال 95 پرداخت شــده اســت. ما 
پیش بینی هایــی بــرای کســانی کــه در ســال 96 به 

بازنشستگی نایل خواهند آمد کرده ایم. 
وزیر آموزش و پــرورش افزود: برنامــه ای درنظر داریم که 
ان شاء الله بتوانیم برای کسانی که شرایط بازنشستگی را پیدا 
می کنند و به ادامه همکاریشان نیاز داریم با رضایت خودشان 
استمرار خدمت شان را داشته باشیم تا در این سال تحصیلی 

از حضورشان استفاده کنیم.
وی در پاسخ به پرسشی درباره سند 2030 گفت: سند 2030 
با تأکید و دستور رهبری کاملًا متوقف شده است. فصل و باب 
این موضوع بسته شده است. اگر هم احیاناً اقدامات اجرایی 
درباره  سند 2030 صورت گرفته باشد همه اش متوقف شده 

است، بنابراین دیگر این سند موضوعیتی ندارد.
وی در خصوص پاســخگویی بــه مطالبــات فرهنگیان 
گفت: ســازمان برنامه و بودجه بجد این را در برنامه خود 
گذاشته و امیدواریم مشکلی در خزانه وجود نداشته باشد 
و ما بتوانیم قبل از ســال تحصیلی بخشی از مطالبات را 

پرداخت کنیم.

*خسرو معتضد
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